
	XVI.	évfolyam	9.	szám	•	2015.	SZEPTEMBER	 	 Ingyenes	közéleti,	információs	és	hirdetési	lap

A  b o l d o g s á g  f o r r á s a  n e m  r a j t u n k  k í v ü l ,  h a n e m  b e n n ü n k  v a n .
( L e v  To l s z t o j )

HírmondóDOBOZI

A tartalomból:
√ A szennyvízberuházásról

√ A sertéstelepi kérdés

√ Botlókő avatás

√ Könyvmolyképző a könyvtárban

√ Gondozási Központ hírei

√ Változások a Dobozi SE-ben

augusztus 20-i megemlékezés

„A hagyomány nem a hamu őrzése, 
hanem a láng továbbadása.”

Morus Tamás
 Augusztus 20-a, Szent István 
királyunk ünnepének napja, a ke-
resztény magyar államalapítás és 
a magyar állam fennállásának em-
léknapja. Az államalapítás ünnepe 
mellett a doboziak számára azért is 
jelentős ez a nap, mert azzal büsz-
kélkedhetünk, hogy településünk 
940 éve létezik: ezt nem sok magyar 
falu, város mondhatja el magáról. 
A borongós égbolton gyüleke-
ző esőfelhők miatt Köves Mihály 
polgármester Doboz „ékszerdo-
bozában” a katolikus templomban 
mondta el ünnepi beszédét, mely-

ben kiemelte: „A magyarság és a 
keresztény hit világának találkozá-
sát és összefonódását a magyar nép 
egyetlen királyhoz, az államalapító 
Szent Istvánhoz köti. István az or-
szágot vaskézzel, de igazságosan 
irányította. Életműve a feudális 
rendet kísérő, a keresztény vallás-
sal együtt járó társadalmi, gazda-
sági fejlődés és műveltség számára 
is megnyitotta az utat. Személyét 
méltán soroljuk a legnagyobb tör-
ténelmi személyiségek közé. Mun-
kássága eredményeként kiemelhet-
jük, hogy a magyarságnak nemcsak 
hite, hanem küldetése, feladata, 
felelőssége és ami a legfontosabb, 
jövője van. 

Szent István intelmeket írt fiához, 
Imre herceghez, melyben jótaná-
csokat fogalmazott meg. Az egyik, 
mely mit sem vesztet értékéből így 
szól:
„Tartsd mindig eszedben, hogy 
minden ember azonos állapotban 
születik, semmi sem emel fel csakis 
az alázat, semmi sem taszít le csakis 
a gőg és a gyűlölség. Légy mérték-
letes, hogy mértéken túl senkit ne 
büntess vagy kárhoztass. Légy sze-
líd, hogy sohase harcolj az igazság 
ellen. Légy becsületes, hogy szán-
dékosan soha senkit gyalázattal ne 
illess.”
 Beszédében hangsúlyozta, hogy 
az idei év mennyire fontos a dobozi 
emberek számára, mivel települé-
sünk ebben az évben ünnepli ala-
pításának 940. évfordulóját. Erről 
alapító levél tanúskodik. Ez a közel 
1000 esztendő rámutat arra, hogy 
az itt élő emberek egy jó közössé-
get alkotnak, szeretik a falujukat, 
odafigyelnek egymásra, segítenek 
egymáson és ezzel az összefogással 
építik a jövőt a következő generáci-
ónak.
 „Az egyes emberek, családok, a 
helyi közösségek és a nemzet éle-
tében nagyon fontos események az 
ünnepek. Hiszen alkalmat adnak a 
számotvetésre, a visszatekintésre, a 
múlt és a jelen értékeire alapozva 
a jövőbeni célok meghatározására, 
hiszen egy közösség részei vagyunk. 

folytatás a 5 . oldalon

Köves Mihály polgármester a katolikus templomban tartotta ünnepi beszédét

közös munka szanazug érdekében

 Hatalmas érdeklődés kísérte a Do-
boz-Szanazugban megtartott lakos-
sági fórumot.
 A rendezvényt 2015. augusztus 
15-én, szombat délután az egykori 
Húskombinát üdülőjében tartották 
meg, ahol az üdülőtulajdonosok 
igen nagy számban jelentek meg. A 
fórum célja egyrészt az volt, hogy 
Doboz Nagyközség Önkormány-
zata megfelelő tájékoztatást nyújt-
son a tulajdonosoknak a szanazugi 
tervekkel kapcsolatban, másrészt 
az, hogy elhangozzanak az aktuális, 
megoldásra váró problémák. 
 Köves Mihály polgármester kö-
szöntötte a megjelenteket, tájékoz-
tatta a jelenlévőket az önkormány-
zat üdülőhelyet érintő fejlesztési 
elképzeléseiről, a szabad strand ki-
jelöléséről és működtetéséről, a ha-
józással kapcsolatos korlátozások-
ról, a szemétszállításról, valamint a 
2014. évi szanazugi adóbevételekről. 
Megfogalmazta, hogy a Képvise-
lő-testület elindított egy folyamatot, 
melyben sok feladat, sok probléma 
van, de minden probléma egyben 
lehetőséget is jelent. Ezt szeretnék 
kihasználni Doboz nagyközség és 
Szanazug üdülőhely érdekében.  
 Az építmény-, telek-, és ide-
gen forgalmi adóból összesen 
16.019.796 Ft bevétele származott 
az önkormányzatnak az elmúlt év-
ben. Sajnos az önkormányzat nincs 
olyan helyzetben, hogy adót szün-
tessen meg, de az adóemelés csök-
kenő mértékben fog megtörténni.
 Folyamatosan szeretnék az üdülő-
területet fejleszteni, rendben fenn-

tartani az itt élők és az idelátogatók 
igényeinek megfelelően. Azt a von-
zerőt, ami korábban jellemző volt 
Szanazugra, szeretnék megteremte-
ni és megőrizni.
 A lakosság észrevételeire Köves 
Mihály polgármester, Aratóné Vág-
ner Margit alpolgármester és Mol-
nárné dr. Tarkovács Márta jegyző 
válaszolt.
 A jelenlevő üdülőtulajdonosok el-
mondásából kiderült,  nagyon örül-
nek annak, hogy 8 év után végre 
szóba állnak velük, meghallgatják a 
javaslataikat, beszélhetnek a prob-
lémáikról. Megköszönték az utóbbi 
időszakban elvégzett munkákat, kü-
lönösen a szeméthelyzet megoldá-
sát, a közterületek rendben tartását, 
az erdő szélének kitisztítását.
A legfontosabb feladatok is megfo-
galmazódtak, így a parkolás, a bolt 
üzemelése, a sebességkorlátozás 
betartatása, az elhanyagolt üdülők 
rendbetétele.
 Több éven keresztül működött egy 
üdülőhelyi bizottság, amely érdek-
képviselet volt az önkormányzat és 
az üdülőtulajdonosok között. A pol-
gármester elmondta, hogy nyitott az 
együttműködésre, ezért kérte, hogy 
válasszák meg a tulajdonosok ma-
guk közül az üdülőhelyi bizottságot 
és annak elnökét.
 Végezetül a fórum résztvevői meg-
választották a bizottság tagjait és 
megszavazták, hogy Piller Károly 
legyen az üdülőhelyi bizottság elnö-
ke, aki vállalta, hogy 1 évig képviseli 
a szanazugiak érdekeit.

Vácziné Urbanecz Annamária

Az üdülőtulajdonosok nagy számban vettek részt a szanazugi lakossági fórumon

megújult a bajcsy-zsilinszky utcai ovi

 A Dobozi Mesekert Óvoda Baj-
csy-Zsilinszky utcai felújított épü-
letének átadására 2015. augusztus 
31-én került sor. 
A Belügyminisztérium által kiírt 
pályázaton önkormányzatunk a 
Bajcsy-Zsilinszky utcai óvodaépü-
let felújítását 2014. december 11-én 

megnyert 30.000.000 Ft támogatás 
és 11.369.000 Ft önkormányza-
ti saját erő biztosításával, összesen 
41.369.000 Ft ráfordítással valósí-
totta meg. A felújítási munkálatok 
június 8-án kezdődtek meg az épü-
let kiürítésével, majd egész nyáron 
át tartó megfeszített munkával, 

augusztus 30-án az utolsó játék is a 
helyére került. 
 Az átadó ünnepségre Doboz 
Nagyközség Önkormányzatának 
meghívását sokan elfogadták. 
Az ünnepségen Pujuné Deme 
Anita óvodavezető köszöntötte a 
vendégeket, majd Köves Mihály 
polgármester mondott ünnepi be-
szédet. Kiemelte: „A Képviselő-tes-
tület elkötelezett az intézmények, 
így az óvoda fejlesztése érdekében, 
ennek megfelelően biztosította a 
saját forrást a felújítás elvégzésé-
hez. A felújítás eredményeképpen 
az óvodai nevelés körülményeinek, 
feltételeinek a javulásán túl energia 
megtakarítást is remélünk. A kivi-
telezést a Sebestyén és Társa Kft. 
végezte. A munkálatokban dobozi 
brigád is részt vett. A berendezése-
ket a Magónia Bt. készítette. Meg-
állapíthatjuk, hogy a pályázat elérte 
a célját, az óvodai nevelés korszerű, 
jó körülmények között folytatód-
hat. 

folytatás a 4. oldalon

Az óvodás gyerekek versel köszöntötték a felújított óvodát



 Doboz Nagyközség Önkormány-
zatának Képviselő-testülete 2015. 
augusztus 13-án tartotta soros, ki-
helyezett ülését a dobozi Vadász-
házban, ahol Köves Mihály polgár-
mester tájékoztatta a testület tagjait 
a két ülés között történtekről.
 Június 19-én délelőtt a szennyvíz 
kooperációs megbeszélésen, délután 
a Dobozi Általános Iskola tanévzá-
ró rendezvényén vett részt.
21-én 90. születésnapja alkalmából 
az alpolgármester asszonnyal és a 
jegyző asszonnyal együtt köszön-
tötték Szilágyi Gábornét.
22-én az Alföldvíz Zrt. munkatár-
sával, Krista Péter úrral egyeztették 
az ivóvíz hálózat rekonstrukciós 
munkálatait és a gördülő fejlesztési 
tervvel kapcsolatos feladatokat.
25-én Kondoroson az alpolgármes-
ter asszonnyal a DAOP-os belvíz-
hálózat rekonstrukciós pályázatá-
nak  záró rendezvényén vettek részt.
Június 27-én és 28-án az „Egy hajó-
ban evezünk” vízi túrán Izsó Gábor 
Békés város polgármestere meghí-
vásának eleget téve a Kettős-Kö-
rösön Gyula és Köröstarcsa közötti 
összesen 35 km-es távot evezték 
végig.
Július 3-án a szanazugi szabad 
strand helyszíni szemléjén volt a 
jegyző asszonnyal és az alpolgár-
mester asszonnyal együtt. Ugyan-
ezen a napon a szennyvíz kooperá-
cióra is sor került.
4-én és 5-én rendezték meg a 
Dobozi Mézes Fesztivált. A ren-
dezvény résztvevőinek, valamint a 
szervezésben közreműködőknek 
megköszönte a munkáját. Nagyon 
pozitívak a visszajelzések a két na-
pos rendezvényről. 
10-én a cigány hagyományőrző tá-
bor záró rendezvényén volt az al-
polgármester asszonnyal.
Július 17-én szennyvíz kooperáció 
megbeszélést tartottak.
21-én a Terület és Településfejlesz-
tési Operatív Program pályázataival 
kapcsolatos egyeztetésen képviselte 
településünket a Békés Megyei Ön-
kormányzatnál.
Július 22-én az ÁGOTA tábor tá-
bornyitó rendezvényén volt a jegyző 
asszonnyal és Váradi Mária képvi-
selő asszonnyal.
24-én dr. Görgényi Ernő Gyula 
város polgármestere meghívására a 
Végvári Esték nyitórendezvényén 
vett részt.
28-án Alt Norbert Gyula város 
alpolgármester volt a vendége. A 
Gyulai Leader Akciócsoport mű-
ködésével kapcsolatosan folytattak 
megbeszéléseket. Szó esett többek 
között arról, hogy fejlesztési el-
képzeléseket kell meghatározni az 
Európai Uniós költségvetési ciklus 
hátralévő éveire. Doboz az előzetes 

számítások szerint 40-50 millió Ft 
közötti támogatásra lesz jogosult, 
melynek felhasználására projekt öt-
leteket kell összeállítani.
29-én tartották meg a békéscsabai 
Fiume Hotelben az ivóvíz minőség-
javító program projekt rendezvényét.
Július 31-én szennyvíz kooperáció 
megbeszélés volt.
Augusztus 7-én a Roma Holo-
kauszt megyei megemlékezését 
rendezték meg Dobozon.
 A Képviselő-testület jóváhagyta a 
Doboz Nagyközség Önkormányzat 
rendeleteire vonatkozó felülvizsgá-
lat elvégzéséről szóló tájékoztatót, 
valamint a szükséges intézkedé-
sek elvégzéséről szóló ütemtervet. 
A jogalkotásról szóló 2010. évi 
CXXX. törvény írja elő a jogrend-
szer - melynek részei az önkor-
mányzati rendeletek is - folyamatos 
felülvizsgálatát.
 A Képviselő-testület felkérte Gá-
borné Fekete Katalint, a Dobozi 
Gondozási Központ intézmény-
vezetőjét, hogy a szociális törvény 
módosításának megfelelően a 2016. 
évi állami támogatás igényléséig, 
de legkésőbb 2015. december 31-
éig – a 2016. január 1-jén hatályba 
lépő szabályok alapján – vizsgálja 
felül a házi segítségnyújtásban ré-
szesülők gondozási szükségletét, és 
az új kategóriák szerint határozza 
meg, hogy szociális segítésre vagy 
személyi gondozásra van szüksége 
az ellátottaknak. Az intézmény ve-
zetőjének a felülvizsgálat eredmé-
nyét a gondozási szükséglet egyes 
adataira vonatkozóan az igénybe 
vevői nyilvántartásban kell hogy 
rögzítse a 2015. augusztus 1-jén 
ellátásban részesülők vonatkozásá-
ban. A Képviselő-testülete felkérte 
polgármesterét, hogy vizsgálja felül 
a családsegítés, illetve a gyermekjó-
léti szolgáltatási feladatok ellátásá-
nak módját, szervezeti kereteit, és 
azt döntési javaslattal terjessze elő 
a Képviselő-testület októberi ülésé-
re. A döntését követően, legkésőbb 
2015. november 30-áig a feladatel-
látás új rendelkezéseknek megfelelő 
adattartalommal kérelmezze a szol-
gáltatói nyilvántartásba bejegyzett 
adatok módosítását.
 A Képviselő-testület elfogadta a 
szociális ellátásokról szóló önkor-
mányzati rendeletet. 
A korábbi helyi szociális rendeletet 
17 alkalommal módosították, mely 
a sok változás miatt nehezen alkal-
mazható. A rendeletalkotás szüksé-
gességét indokolta a jogi környezet 
megváltozása is.
Elengedhetetlenné vált egy az eddi-
gi gyakorlatot is fenntartó, új helyi 
szabályozás megalkotása. A támo-
gatások mellett - mivel a rendelet 
az ellátásokat is tartalmazza - az 

ellátások újraszabályozása is meg-
történt. A helyi hatáskörű szociális 
ellátások köre és összege nem vál-
tozott, tehát ugyanazokat az ellátá-
sokat kaphatják a rászorultak, mint 
eddig.
 Az adórendeletek jogharmo-
nizációjáról is döntést hozott a 
Képviselő-testület. A korábbi adó-
rendeletek egyes rendelkezéseit a 
Kormányhivatal is kifogásolta, így 
szükséges volt a módosítás, mely az 
adó mértékét, összegét nem befo-
lyásolta.
 A Képviselő-testület jóváhagyta a 
környezetvédelmi alap szabályozási 
elveit, mely megalapozza a talajter-
helési díj törvényi kötelezettségen 
alapuló bevezetését.
 A talajterhelési díj bevezetésével 
kapcsolatos szabályozási elvekről 
is döntés született. A szennyvízbe-
ruházás befejezése előtt az önkor-
mányzatnak meg kell alkotnia a 
talajterhelési díjról szóló rendeletét, 
mely jogszabályi kötelezettség. A 
helyi vízgazdálkodási hatósági jog-
körbe tartozó szennyvízelhelyezés-
hez kapcsolódó talajterhelési díjjal 
kapcsolatos megállapítási, bevallási, 
befizetési, ellenőrzési, adatszolgál-
tatási, eljárási szabályokat, valamint 
a díjkedvezmények és mentességek 
eseteit a települési önkormányzat-
nak rendeletben kell megállapíta-
nia. A talajterhelési díjfizetési köte-
lezettség azt a szennyvízkibocsátót 
terheli, aki a műszakilag rendelke-
zésre álló közcsatornára nem köt rá 
és helyi vízgazdálkodási hatósági, 
illetve vízjogi engedélyezés hatálya 
alá tartozó szennyvízelhelyezést, 
ideértve az egyedi zárt szennyvíztá-
rozót is alkalmaz. 
Mentesül a talajterhelési díjfizetési 
kötelezettség alól az a kibocsátó, aki 
az adott évben rácsatlakozik a már 
üzemeltetett csatornahálózatra, va-
lamint mentesség adható műszaki 
okból. Ezt indokolja, ha nem tud a 
közcsatorna-hálózatra rákötni, mert 
műszakilag nem lehetséges, illetve 
ahol a vezetékes ivóvíz nem került 
bekötésre a lakóingatlanra. Tehát 
annak kell fizetni talajterhelési dí-
jat, aki rá tudna kötni a hálózatra de 
nem köt rá. Annak nem kell talaj-
terhelési díjat fizetni, aki nincs amit 
rákössön a hálózatra (például nincs 
vezetékes víz bevezetve a házba).
A talajterhelési díj alapja a szolgál-
tatott, vagy egyedi vízbeszerzés ese-
tében a méréssel igazolt és felhasz-
nált víz mennyisége, csökkentve a 
külön jogszabály szerinti locsolási 
célú felhasználásra igénybe vett víz 
mennyiségével.
A talajterhelési díj egységdíjának 
mértéke: 1 200 Ft/m3. az egységdí-
jat módosítani kell az érzékenységi 
szorzóval.
Doboz az érzékeny besorolású terü-
letekhez tartozik, ennek megfelelő-
en a szorzószám: 1,5.
A gyakorlatban ez azt jelenti, hogy a 
fogyasztónak, a díj alanyának min-
den köbméter felhasznált vízmeny-
nyiséget 1200x1,5-tel kell szorozni. 
Pl. 100 m3 éves fogyasztás esetén a 
fizetendő díj összege: 1200 Ft/m3 x 
1,5 x 100 m3= 180 000 Ft.
 A Képviselő-testülete elfogadta 
Galuska Józsefné belső ellenőr ál-
tal elkészített összefoglaló jelentést 
Doboz Nagyközség Önkormány-
zata 2014. évi belső ellenőrzésének 
tapasztalatairól. 
 A szennyvízberuházás jelenlegi 
helyzetéről szóló beszámolót is jó-
váhagyta a testület.
Köves Mihály polgármester tá-

jékoztatásul elmondta, hogy a 
szennyvízberuházás a végéhez kö-
zeledik. Beindult a próbaüzem és 
folyamatban vannak a lakossági 
rákötések. Nagy nehézségek után 
elértük hogy a tisztított szennyvíz 
a befogadó csatornába folyik. A há-
lózat kivitelezési munkálatai is 99 
%-ban teljesültek és a telep is do-
kumentáltan  alkalmas arra, hogy 
a szennyvizet fogadja. A helyszíni 
szemle során megállapították, hogy 
a lakosság hozzáállása pozitívnak 
értékelhető. Már több alkalommal 
elhangzott, hogy a telep építésénél 
59 napos csúszás van. A csatorna 
kivitelezése 108 napos késedelmet 
szenved, melyet a vízjogi létesíté-
si engedély késedelmes megújítá-
sa miatt keletkezett. Ez okból vált 
szükségessé, hogy a vállalkozási 
szerződés 2015. 08. 18-i teljesítési 
határidejének módosítását kezde-
ményezzük 2015. 12. 04-re. Ha a 
vállalkozási szerződés módosítását 
jóváhagyja a Miniszterelnökség, 
akkor a kivitelezés és a helyreállítás 
határidőben elvégezhető lesz. Ha 
nem, annak súlyos következményei 
lehetnek. Legnagyobb problémát a 
hálózat vízjogi létesítési engedélyé-
nek csúszása jelenti, melynek fele-
lőssége egyrészt a hatóságokat ter-
heli, másrészt az önkormányzatot. 
A hatósági késedelmet elfogadják, 
az önkormányzat késedelmét nem 
valószínű, így ennek következmé-
nyeit azoknak kell viselni, akik ezt 
okozták. A beruházás támogatási 
szerződését korábban módosította a 
Nemzeti Fejlesztési Minisztérium, 
így a támogatás keretösszege bizto-
sítva van. A zárójelentés benyújtásá-
nak határideje december 31.
A helyreállítási munkálatok folya-
matban vannak, melyek október kö-
zepére elvégzésre kerülnek. Az utak 
helyreállítását külön alvállalkozó 
cég végzi. A korábban megkötött 
szerződés szerint az új aszfalt vas-
tagsága 4 cm kell hogy legyen. En-
nek a változtatására nincs lehetőség 
a szerződésben rögzítettek miatt. A 
járdák, bejárók, padkák helyreállítá-
sa a hálózatépítő cég feladata.
 A Képviselő-testület elfogadta a 
Kettős-Körösmenti Vadásztársaság 
munkájáról szóló tájékoztatót.
 A Képviselő-testület egy korábbi 
határozatával úgy döntött, hogy a 
Dobozi Mesekert Óvoda 6 cso-
porttal működik 2015. szeptember 
1-től. A csoportlétszám változása 
érinti az intézmény alapdokumen-
tumait is. Az Alapító okiratot, a 
Pedagógiai Programot, valamint a 
Szervezeti és Működési Szabályza-
tot a 6. csoport újraindítása, ennek 
következtében a férőhelyek növe-
kedése és az új álláshelyek létesítése 
miatt módosítani kellett, melyet jó-
váhagyott a testület.
 A gyermekek védelméről és a 
gyámügyi igazgatásról szóló 1997. 
évi XXXI. törvényben foglaltak 
alapján a helyi önkormányzat gyer-
mekjóléti és gyermekvédelmi fel-
adatainak ellátásáról évente átfogó 
értékelést kell készíteni, melyet a 
testület megtárgyalt.
Az aljegyző által készített beszá-
molót, annak jogszabályban elő-

írt tartalmi hiányosságai miatt a 
Képviselő-testület nem fogadta el. 
Kötelezte annak készítőjét, hogy 
újra – a jogszabályoknak megfelelő 
tartalommal – terjessze elő a követ-
kező soros ülésre. 
 Gyula Város Önkormányzatának 
Képviselő-testülete elindított két 
Helyi Építési Szabályzat módo-
sítást, melyet önkormányzatunk 
Képviselő-testülete véleményezett, 
valamint nyilatkozott arról is, hogy 
az eljárások további szakaszában 
részt kívánunk venni.
 A békéscsabai iskolába járó gye-
rekek szülei kéréssel fordultak a 
DAKK Dél-alföldi Közlekedési 
Központ Zrt.-hez, hogy a Kazinczy 
Általános Iskola megállóhelyen áll-
janak meg a Doboz – Békéscsaba és 
Sarkad - Békéscsaba és  a Békéscsa-
ba – Doboz, Sarkad között reggel és 
délután közlekedő autóbuszok. A 
testület megtárgyalta és jóváhagyta 
a DAKK által elkészített menetren-
di módosításokat.
 A Képviselő-testület megtárgyalta 
és elfogadta a Tisza-völgyi Árvízvé-
delmi Fejlesztési Program Stratégi-
ai Koncepciója környezeti vizsgála-
tának véleményezését.
 A polgármester több pályázattal 
kapcsolatban tett bejelentést.
Elmondta, hogy a gyermekétkezte-
tés feltételeit javító fejlesztések pá-
lyázat, valamint az önkormányzati 
fejlesztések jogcímre az Egészség-
ház energetikai fejlesztésére beadott 
pályázatok tartaléklistára kerültek. 
A Szociális alapellátások bővíté-
sére, feltételeinek javítására kiírt 
pályázaton a Mezőgazdasági és Vi-
dékfejlesztési Hivatal 7.990.000 Ft 
összegű támogatást állapított meg 
Doboz Nagyközség Önkormány-
zata részére, a 9 fős kisbusz beszer-
zésére. A jármű elsősorban a Do-
bozi Gondozási Központ feladatait 
fogja ellátni.
A Bethlen Gábor Alap Bizottsága 
800.000 Ft összegű támogatásban 
részesítette önkormányzatunkat. 
A pályázat a Magyar Kultúráért és 
Oktatásért felhívásra lett benyújtva 
a testvér települési együttműködést 
erősítése céljából.
 A következő bejelentés a mezőőri 
szolgálat létrehozásáról szólt. A 
mezőgazdasági termelők részéről 
felvetődött, hogy mezőőri szolgá-
latot vagy vagyonőri szolgálatot 
kellene, hogy biztosítson az önkor-
mányzat, ami a nem nagy számban, 
de előforduló mezei lopásokat, ron-
gálásokat előzné meg. 
A Képviselő-testület jóváhagyta, 
hogy megbízási szerződéssel au-
gusztus 15-től november 30-ig 
vagyonőri feladatok ellátására és a 
mezőőri szolgálat létrehozására egy 
főt alkalmazzon önkormányzatunk.
 A testület döntött a Dobozi Kö-
zösségi Ház és Könyvtárral szem-
ben lévő parkoló építéséről is. A 
piac megépítésével szükségessé vált 
új parkolóhelyek létesítése, melynek 
korlátozottak a lehetőségei. Leg-
célszerűbb megoldás a Közösségi 
Házzal szemben a Harisnyagyár ol-
dalán az Egészségházig kialakítani 
a parkolóhelyeket. A tervező kivá-
lasztása és megbízása is megtörtént.
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Polgármesteri fogadóóra és 
panasznap minden hétfőn.

Időpontot személyesen vagy a 
268-765-ös

telefonszámon lehet kérni!

A Képviselő-testület
2015. szeptember 23-án

14 órától tartja következő, 
rendes ülését a Polgármesteri 

Hivatalban C épületében.
Mindenkit szeretettel várunk!

önkormányzati hírek

A Képviselő-testület a dobozi Vadászházban tartotta a kihelyezett ülését
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Bemutatkoznak a Bizottságok nem képviselő tagjai 
Szatmári Júlia

	 Bemutatkozna	röviden?
 Szatmári Júlia vagyok. Általános 
iskolai tanulmányaimat Dobozon 
végeztem. A békéscsabai Rózsa Fe-
renc Gimnáziumban érettségiztem, 
majd a Tessedik Sámuel Főiskola 
Gazdasági Főiskolai Kar szemé-
lyügyi szervező szakán diplomáz-
tam.
Ezt követően 2004-ben sikerült el-
helyezkednem a Békéscsabai Civil 
Szerezetek Szövetségénél, s azóta is 
itt dolgozom – immár több mint 11 
éve. Pályázatíró –titkárként kezd-
tem, s jelenleg a szervezet szakmai 
vezetője vagyok. Feladataim közzé 
tartozik többek között civil szer-
vezetek szakmai segítése, hazai és 
uniós pályázatok figyelése, pályázati 
programok kidolgozása és eredmé-
nyes megvalósítása, közbeszerzési 
felhívások figyelése és közbeszerzési 
ajánlatok összeállítása, munkatársak 
koordinálása, együttműködések ki-
alakítása.
Összességében elmondható, hogy 
nagyon széleskörű feladatok tartoz-
nak hozzám, melyeket igyekszem a 
legjobb tudásom szerint elvégezni.
A munkámat nagymértékben segí-
tette, hogy folyamatosan tanultam: 
elvégeztem a Debreceni Egyetem 
Lifelong Learning Központ Euró-
pai pályázati referens tanfolyamát, 
valamint a Budapesti Corvinus 
Egyetem Közigazgatástudomá-
nyi Kar Igazgatásszervező szakát. 
A másoddiploma megszerzése je-
lentette a legnagyobb kihívást szá-
momra: a közigazgatás teljes körű 
megismerése, jogszabályok, eljá-
rásrendek stb. komoly felkészülést 
igényeltek. Ezek a területek jólle-
het közvetlenül nem kapcsolódtak 

a munkámhoz, azonban a három 
év alatt megszerzett ismeretek bő-
vítették tudásom, szakmai rálátáso-
mat. Az igazgatásszervező diploma 
megszerzését követően sem hagy-
tam abba a tanulást, elvégeztem 
több tanfolyamot (közbeszerzési 
referens, felnőttoktató, rehabilitáci-
ós mentor, ECDL Start). A tanulás 
mindig is meghatározó része volt 
életemnek és a terveim között to-
vábbi képzések is szerepelnek. 
Annak ellenére, hogy nem Dobo-
zon dolgozom, mindig igyekeztem 
segíteni a doboziakat. Munkahelye-
men 2005 óta valósítunk meg hazai 
és uniós programokat, s lehetősége-
imhez mérten mindig arra töreked-
tem, hogy minél több dobozi lakos 
is bekapcsolódhasson. 
A tavalyi évben egy sikeres uniós 
pályázatnak köszönhetően kialakí-
tottam saját pályázatíró irodámat 
Békéscsabán, és a munkám mellett 
egyéni vállalkozóként magánsze-
mélyeknek, civil szervezeteknek, 
mikro- és kisvállalkozásoknak írok 
pályázatokat.
	 Hogyan	 került	 be	 a	 nem	 képvi-
selő	bizottsági	tagok	közé,	hogyan	
lett	kiválasztva?
 Köves Mihály polgármester úr 
kért fel a Pénzügyi és Ügyrendi Bi-
zottság nem képviselő tagjai közzé. 
Nagyon örültem a felkérésnek, mert 
gondoltam ez végre jó lehetőség a 
falu megismerésére, fejlesztésére és 
segítésére. A bizottsági munka sok-
rétű, alapos előkészítést igényel és 
ebben aktív szerepet vállalok. 
Ezúton köszönöm Polgármester 
Úrnak a felkérését, valamint a Kép-
viselő-testület tagjainak a támoga-
tását, bizalmát. Igyekszem a legjobb 
tudásom szerint segíteni mind a bi-
zottság, mind pedig a testület mun-
káját. 
	 Miben	tudja	 segíteni	a	Képvise-
lő-testület	munkáját?
 Úgy gondolom, hogy a fejlesz-
tések tekintetében meghatározó 
szerepet töltenek be a pályázatok. 
Gyakorlott pályázatíróként és pro-
jektmenedzserként elsősorban ezen 
a területen tudom segíteni a Képvi-
selő-testület munkáját. 

A bizottsági üléseken megtapasz-
taltam, hogy a meglévő projektek 
megvalósítása mellett komoly tö-
rekvések vannak arra, hogy a te-
lepülésen minél több fejlesztés 
valósulhasson meg. A közigazga-
tási tanulmányaim során szerzett 
tapasztalatok alapján tudom, hogy 
a rendeletek megalkotása, törvény 
módosítások során bekövetkezett 
változások aktualizálása kiemelten 
fontos feladat, melyekben szívesen 
részt veszek. Hiszen ez jelenti az 
önkormányzat törvényes működé-
sének alapját. Szeretném azonban 
magamat jobban megismertetni és 
ez a cikk a Dobozi Hírmondóban jó 
lehetőség a számomra.
 Milyen	 céljai	 vannak	 a	 közeljö-
vőben?	
 Miután már megismertem az ön-
kormányzat munkáját célom, hogy 
szakmai tudásommal a településen 
zajló projekteket segítsem. Mint 
a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
külsős bizottsági tagja szeretném a 
települést és a lakosságot minél szé-
lesebb körben segíteni. 
Szívügyemnek tekintem Doboz 
széleskörű fejlesztését: munkahe-
lyek létesítését, vállalkozások fej-
lesztését, intézmények fejlesztését 
és bővítését, új intézmények (ki-
emelten: Idősek Otthona) létesíté-
sét. Úgy gondolom, hogy minden 
lehetőséget mérlegelni kell, s ha az 
alapfeltételek megfelelőek, élni kell 
a pályázati forrásokkal.
	 Mit	várhatunk	2015-től?
 Ebben az évben legfontosabb fel-
adat a folyamatban lévő projektek 
(szennyvízberuházás, óvoda felújí-
tás) befejezése, sikeres lezárása a 
pályázatban megfogalmazott elvá-
rásoknak megfelelően. 
Emellett 2015. év őszére ígérték az 
új pályázati lehetőségek megjele-
nését. Bízom benne, hogy ezen pá-
lyázatok új fejlesztési lehetőségeket 
jelentenek az önkormányzatnak, a 
Dobozon működő vállalkozások-
nak, a civil szervezeteknek és a do-
bozi lakosságnak egyaránt.
Köszönöm a lehetőséget a bemutat-
kozásra!

Vácziné Urbanecz  Annamária

	 Megkérdeztük	 Köves	 Mihály	
polgármestertől:	senkit	nem	zavar	
a	sertéstelepről	áradó	bűz?
 -A sertéstartás bizonyos szagha-
tással jár együtt, ezzel mindenki 
tisztában van. Az Önkormányzat 
lehetőségei korlátozottak. A Vész-
tői úton levő telepen korábban is 
folyt állattartás, azonban a nyári 
időszakban megszaporodtak a - 
jogos - lakossági panaszok a volt 
Petőfi Mezőgazdasági Szövetkezet 
állattartó telepén folytatott sertés-
tartás szaghatása miatt. Ezért - a 
környezet védelméről szóló törvény 
azon rendelkezései alapján, hogy a 
környezeti információval rendelke-
ző szervek feladatkörükben kötele-
sek a környezet állapotát és annak 
az emberi egészségre gyakorolt ha-
tását figyelemmel kísérni, és a kör-
nyezeti információt rendelkezésre 
bocsátani - az Önkormányzat nevé-
ben megkerestem a Békés Megyei 
Kormányhivatal Környezetvédelmi 
és Természetvédelmi Főosztályát, 
hogy a környezeti információkat - 
mint közérdekű adatokat - tegye 
közzé a teleppel kapcsolatban.
A Főosztály válaszában arról tá-
jékoztatott, hogy az egységes kör-
nyezethasználati engedély lefolyta-
tásával kapcsolatos eljárás jelenleg 
is folyamatban van. Egy korábbi 
végzés alapján hiánypótlási vég-
zést bocsátottak ki a bérlő számára, 
melynek teljesítési határideje 2015. 
augusztus 24. A hiánypótlás telje-
sítése alapján kerül pontosításra a 
tevékenységre vonatkozó hatáste-
rület, védőtávolság is.
A Főosztály tájékoztatott, hogy az 
egy évvel korábban kelt megkere-
sésükre az akkori jegyző /nevében 
eljáró aljegyző/ szakhatósági állás-
foglalásában - a jogszabályi környe-
zetet figyelembe véve - feltétel nél-
kül hozzájárult a sertéstartáshoz. A 
sertéstelep működésével kapcsola-
tos engedélyezési eljáráshoz hirdet-
ményt kellett közzétenni, melyre 

semmilyen észrevétel nem érkezett 
a lakosság részéről.
2015 májusában a település érintett 
lakói bejelentéssel fordultak az ille-
tékes Kormányhivatalhoz, melynek 
Főosztálya helyszíni ellenőrzése 
során jegyzőkönyvben rögzítette a 
telep működésével kapcsolatos hi-
ányosságokat.
2015. július 8. napján végzett ismé-
telt ellenőrzés alapján a Főosztály 
azt a megállapítást tette, hogy „a 
telepi tevékenység bűzkibocsátása 
a 2015. május 28-i állapothoz ké-
pest jelentősen csökkent, a telepet 
elhagyva, a Doboz belterületét jel-
ző táblánál semmilyen szaghatást 
nem tapasztaltunk”. A kiadandó 
engedélyben fogja meghatározni a 
Főosztály, milyen követelmények-
nek kell megfelelni a telep műkö-
dése során.
 Fentiek	 ismeretében	 mi	 lesz	 a	
következő	lépés?
 - Az Önkormányzat a folyamat-
ban levő eljárásban nem vesz részt, 
nem ügyfél, ezért lehetősége arra 
terjed ki, hogy a lakossági pana-
szokat továbbítsa a hatáskörrel és 
illetékességgel rendelkező szervek-
hez, mindannyiszor, ahányszor a 
lakosság részéről bejelentés érkezik, 
hiszen a települési képviselők a „te-
lepülés egészéért vállalt felelősség-
gel” végzik munkájukat. A telep 
üzemeltetőjével is felvettük már a 
kapcsolatot, az utóbbi megbeszélés 
időpont-ütközés miatt elmaradt. 
Ez azonban nem jelenti azt, hogy 
nem vagyunk nyitottak egy újabb 
egyeztetésre.
Továbbra is kérjük, és kérni fogjuk, 
hogy az eljárás során a levegő-tisz-
taságvédelmi szempontok alkalma-
zása során az elérhető legjobb tech-
nológiai követelményeket követelje 
meg a hatóság, hogy Doboz nagy-
község lakossága ne szenvedjen a 
telepről áradó kellemetlen szagtól. 
A hatóság intézkedéseiről tájékoz-
tatni fogjuk a Tisztelt Olvasókat. 

a sertéstelepi kérdés

meghívÓ 
DoBoZ	NagyKöZSég	cSaToRNáZáSáNaK	
ÉS	SZENNyVíZTISZTíTáSáNaK	KIéPíTéSE	–	

laKoSSágI	FóRuM	(KEoP-1.2.0/B/10-2010-0065)
Ezúton szeretnénk meghívni Önt a 2015. október 2-án tartandó 

lakossági fórumra. A fórumon bemutatásra kerül a Doboz 
nagyközség szennyvízcsatornázása és szennyvíztisztítása projekt, 
valamint a beruházással és házi rákötésekkel kapcsolatos további 

tennivalók. 

A lakossági fórum napirendje a 
következő:

•	Tájékoztató a csatornázásról, 
az eddig elvégzett munkákról, 
valamint a további teendőkről

•	A házi bekötésekkel kapcsolatos tudnivalók ismertetése.

A lakossági fórum időpontja: 2015. október 2., péntek, 17 óra

A lakossági fórum helyszíne: Dobozi Közösségi Ház és 
Könyvtár, 5624 Doboz, Hunyadi tér 1.

Megtisztelő	részvételére	számítunk!

PRogRaM:
              1700 - 1710           MEGNYITÓ BESZÉD
              1710 - 1800           TÁJÉKOZTATÓ
              1800 - 1830           KÉRDÉSEK ÉS VÁLASZOK

a szennyvízberuházásrÓl
A beruházás műszaki megvalósítása 
a végéhez közeledik. A hálózat teljes 
hossza megépült, az ellenőrző kame-
rázás eredményei szerinti, szükséges 
javításokat végzik. A helyreállítások 
is folyamatban vannak. A fővállalko-
zó A-HÍD Zrt. felé jeleztük, hogy a 
munkálatok lassan haladnak, különö-
sen a nyomvonalak megsüllyedésének 
javítása, a járdák, bejárók és a kerék-
párút helyreállítása késik. Az építés-
vezető tájékoztatása szerint a 14.-vel 
kezdődő héten lesz nagyobb műszaki 
jelenlét és a munkák látványosabban 
kerülnek elvégzésre. A kivitelezési 
munkák várhatóan október közepén 
fejeződnek be. Az aszfaltozás a vállal-
kozási szerződésben foglalt műszaki 
tartalommal megkezdődött. Amit 
szeretnék hangsúlyozni, a helyreállítás 
az eredeti állapot helyreállítását jelenti. 
Az aszfaltozás sávosan történik, kivé-
ve azokat a szakaszokat, ahol a háló-
zat építése miatt szinte „eltűnt” az út. 
Ezt tartalmazza a 2013. novermber 
18-án megkötött vállalkozási szerző-
dés. A fővállalkozóhoz az ingatlanok 
repedései miatt közel húsz bejelentés 
érkezett. A talajvíz szintje a beruházás 
során és azt követően is változni fog, 
hiszen a keletkezett szennyvíz már 
nem a talajba kerül, hanem a tisztí-
tótelepről az elvezető csatornán át 
a Vargahosszai csatornába. Minden 
bejelentést megvizsgálnak, összevetik 
a beruházás előtti állapotfelméréssel 

és megteszik a szükséges intézkedése-
ket. A szennyvíztisztító telep fogadja 
a szennyvizet, melynek mennyisége 
napi 200-220 m3. A hálózatra 950 
ingatlan csatlakozott rá. Ez igen jó-
nak értékelhető. Köszönjük a lakos-
ság jó hozzáállását. A beruházással 
kapcsolatban legnagyobb probléma 
a már többször részletezett határidő 
csúszása. Legnagyobb probléma a 
hálózat vízjogi létesítése engedélyé-
nek késedelmes megújítása, mely az 
önkormányzati hírekben részletezve 
van. A telep építésénél is van késede-
lem. Az előbbinél 108, az utóbbinál 
59 nap a késés. Jelenleg még folyik a 
szerződés módosításának elbírálása, 
melynek eredményéről részletesen be 
fogok Önöknek számolni. Az, hogy a 
késedelemmel kapcsolatban éri-e hát-
rány a települést még nem tudjuk, sok 
tényezőtől függ. Egy azonban biztos, 
ha igen, meg fogjuk keresni a felelősö-
ket. Legyen ez a felelősség anyagi vagy 
erkölcsi. A döntéseket valaki vagy va-
lakik meghozták, a feladatokat valaki 
vagy valakik nem megfelelően végez-
hették el, hogy nekünk ilyen problé-
mákkal kell szembesülnünk! 
Továbbra is fontos, az ingatlanokon 
a belső hálózatok kiépítése. Kérem	a	
Tisztelt	 lakosságot,	 hogy	 a	 belső	
hálózat	 kiépítését	 lehetőleg	 minél	
hamarabb	legkésőbb	december	4-ig	
végezzék	el.	
A belső hálózat kiépítését el lehet 

végezni saját kivitelezésben, illetve 
végeztetni az Alföldvíz Zrt. által el-
fogadott 4 vállalkozóval. (Partnercé-
geink: Csaba – Cső Bt. 06/30 932-
9863, Csaviép Bt. 06/30 943-4844, 
KIERZÓ – Plusz Kft. 06/70 332-
1824, Bolser Kft. 06/30 956-2215) Az 
előbbi esetben a belső árok betemetése 
előtt a belső hálózatot az Alföldvíz 
Zrt.-nek át kell vennie, mely átvétel	
díjmentes. Az átvétellel kapcsolat-
ban az alábbi telefonszámot kell hívni: 
06/66 442-211. A Dobozi Polgár-
mesteri Hivatalban továbbra is meg 
lehet vásárolni a lakossági rákötéshez 
szükséges megfelelő minőségű csöve-
ket, idomokat kedvezményes áron. 
Kérem továbbra is az együttműkö-
désüket, és megköszönöm az eddigi 
türelmüket, melyre a beruházás teljes 
megvalósításáig folyamatosan szükség 
van. 
Észrevételeiket, problémáikat a kivite-
lező képviselőinek, Jacsek Norbertnek 
(tel.: 06/20 258-6965), Dicső Lász-
lónak (tel.: 06/20 923-3170), vagy a 
Polgármesteri Hivatalban Tóth Sán-
dornénak és Megyeri Lajosnak sze-
mélyesen, illetve a 06/66 268-765-ös 
telefonszámon vagy a polghiv@doboz. 
hu e-mail címen jelezzék, hogy intéz-
kedni tudjunk.
Minden erőnkkel azon dolgozunk, 
hogy a beruházás befejezése határidő-
ben, megtörténjen. Köves Mihály

polgármester



 „Nincs kínosabb, nincs 
elkedvetlenítőbb dolog, mint nap nap 
után számba venni, mennyi pusztult 

el belőlünk ismét”
 Augusztus 2-án a roma holo-
kauszt áldozataira emlékezünk vi-
lágszerte a Cigány Világszövetség 
1972-es párizsi kongresszusának 
határozata alapján. Ez a nap arra 
emlékeztet, hogy SS-katonák több 
mint háromezer cigány embert 
gyilkoltak meg 1944. augusztus 
3-ára virradóra az auschwitzi halál-
táborban.
 Erre az eseményre Dobozon is 
megemlékeztünk 2015. augusztus 
7-én 10 órai kezdettel a Dobozi 
Polgármesteri Hivatal házasságkö-
tő termében. A megemlékezésen 
megható beszédet mondott Jónás 
Jánosné a Békés Megyei Roma 
Önkormányzat elnök asszonya. 
„Megemlékezésünk kegyelet és fő-

hajtás azok emléke előtt, akiknek 
életét erőszakos módon, egy gyilkos 
eszme szellemiségét követve szakí-
tották meg. 
1944 őszén történtek meg az első 
itthoni mészárlások. Az egyik leg-
jobban dokumentált, így kutatható 
tömeggyilkosság október 5-én, Do-
bozon volt, ahol csendőrök kézigrá-
náttal és golyószóróval végeztek ki 
a környékről összeszedett és meg-
kínzott, majd kéttucatnyi romát, 
köztük asszonyokat és gyermeke-
ket.”
Az elnök asszony hangsúlyozta, ne-
künk, a mostani generációnak kell 
tennie azért, hogy azok a borzal-
mak, amik a II. Világháború során 
bekövetkeztek ne történhessenek 
meg többet, ne engedjünk teret a 
rasszizmusnak és az antiszemitiz-
musnak sem.
A megemlékezésen beszédet mon-

dott Köves Mihály polgármester is. 
„Emlékezzünk meg és hajtsunk fe-
jet a múlt tragédiájának áldozatai, 
emlékei felett, közös jövőnk érde-
kében, példát mutatva a jelennek is. 
Egy társadalom ereje abban rejlik, 
ahogyan bánik az elesettel, a jöve-
vénnyel, a támasz nélkül valókkal. 
Az 1944. március 19-i német meg-
szállás után következtek a cigánysá-
got érintő hátrányos intézkedések:
- munkaszázadokat állítottak fel;
- besorozták a 18-52 éves cigány 
férfiakat.”
 Ezekkel a gondolatokkal kezdte 
beszédét a polgármester úr. Felhívta 
a figyelmet arra, hogy emlékezzünk 
és emeljük fel szavunkat az üldö-
zöttekért, elnyomottakért.
Ezek után a megemlékezés a teme-
tőben felállított kopjafánál folyta-
tódott. Ez az oszlop emléket állít 
annak az agyonlőtt 20 cigánynak, 
akik 1944 októberében áldozatául 
estek a mészárlások sorozatának. 
A megemlékezők elhelyezték a ko-
szorúkat és az emlékezés virágait, 
majd mécsest gyújtottak az áldoza-
tok emlékére.
Ezután néhány emlékező gondola-
tot osztottak meg annál a tömegsír-
nál, ahol nyugszanak a II. Világhá-
ború népírtásának cigány áldozatai.
Végezetül a megemlékezésen részt-
vevőket megvendégelték a Dobozi 
Kisvendéglőben egy ebéddel.
 Köszönet a szervezőknek és min-
den megjelent emlékezőnek, hogy 
tiszteletüket tették ezen az esemé-
nyen.

Debreceni Éva
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a roma holokausztra emlékezve

Sztojka Tibor elnök és Faragó Gábor elnökhelyettes is elhelyezte a megemlékezés 
koszorúját a temetőben felállított kopjafánál

 2015. augusztus 15-én botlókövet 
avattak Dobozon, a furulyázó pász-
tor szobra melletti közterületen. 
 Az utca burkolatába süllyesztett 
gránit emléktáblát a Hit Gyülekeze-
te kezdeményezésére helyezték el. 
Az eseményen megjelent Köves Mi-
hály polgármester, Aratóné Vágner 
Margit alpolgármester, Molnárné 
dr. Tarkovács Márta jegyző dr. Mos-
kovits Sándor a Békéscsabai Zsidó 
Hitközség elnöke és Pintér Lajos 
lelkipásztor is. 
A polgármester avatóbeszédében el-
mondta: „Az emlékezés több mint a 
múlt felelevenítése vagy a régi idők-
ről való elmélkedés. Az emlékezés 
sokkal inkább egy olyan üzenetkül-
dés, amely idős és fiatal generációt 
egyaránt megszólít. Ezen kívül fel-
hívja a figyelmet arra a fájó és pótol-
hatatlan hiányra, amit az elhurcolt 
zsidó családok hagytak maguk után. 
Az emlékezés az idős emberek-
nek kötődést és a fájó múltból való 
megnyugvást, a fiatal generációnak, 
pedig felhívást és egyértelmű figyel-
meztetést jelentsen, hogy a múlt 
borzalmai soha ne történhessenek 
meg újra. Ezt a küldetést töltse be ez 
a kő is!”
dr. Moskovits Sándor, a Békéscsabai 
Zsidó Hitközség elnöke is köszön-
tötte a megjelenteket. Beszédében 
hangsúlyozta, a mostani generációk 

egyik fő feladata az emlékezés, az 
emlékek átadása a jövő nemzedéké-
nek, a másik pedig, hogy a hétköz-
napokon is fel kell emelniük szavu-
kat a gyűlöletkeltőkkel szemben.
Pintér Lajos lelkész beszédében ki-
emelte, hogy a botlókő szerepe az, 
hogy lefele nézzenek az ott eljárók 
és gondolkozzanak el a zsidóság tra-
gédiáján, hogy ne ismétlődhessen 
meg hasonló szörnyűség.
 A botlóköveket házak, gyalogutak 
köré rakják, arra emlékeztetve, hogy 
abból a házból, arról a környékről 
emberek a holokauszt áldozatai let-
tek. 
Az 1944-es márciusi német meg-
szállást követően, április-májusban 
következett be az első sokkoló ese-
mény: a zsidó származásúak összeí-
rása és elhurcolása.
Dobozon 5 család tagjait, összesen 
16 embert vittek el. Az elhurcoltak 
közül többen a Kossuth téri házak-
ban éltek. Mindannyian köztiszte-
letben álló, nem különösen módos 
polgárai voltak a falunak. 
A holokausztnak mintegy 5000 
Békés megyei zsidó személy esett 
áldozatául. Sajnos köztük vannak a 
Dobozról elhurcoltak is. 
 Végezetül a megjelentek az em-
léktáblánál elhelyezték az emlékezés 
köveit.

Vácziné Urbanecz Annamária

Botlókő avatás

Köves Mihály polgármester avatóbeszédet mondott

folytatás az 1. oldalról 
A felújítás megvalósítása mellett 
egy másik nagy eredményről is be-
számolhatok, mivel ezt a nevelési 
évet a 136 gyermek nem 5, hanem 
6 óvodai csoportban kezdheti el. 
Ez azért nagy eredmény, mert a 
Képviselő-testület döntése szerint 
2012-ben egy óvodai csoport és 3 
munkahely megszűnt és az 5 cso-
portban a gyermeklétszám jóval 
meghaladta az ideális szintet. Ezt 
nehezményezték a szülők és a szak-
ma egyaránt. 
A Képviselő-testület fő céljai között 
a csoportszám növelése szerepel, 
melynek teljesítéséről számolhatok 
be. A költségvetés biztosítja a 6 cso-
port működését, melynek eredmé-
nyeként 4 új munkahely is létrejött. 
Nem tagadom, voltak, akik a 6. cso-
port beindítása ellen fogalmaztak 
meg véleményeket, de bízom benne, 
hogy a célt már ők is látják, a célhoz 
vezető utat mi biztosítottuk és biz-
tosítani is fogjuk azért, mert egy te-
lepülés jövőjét a gyermekek jelentik, 
ennek érdekében megteremtünk 
minden lehetőség szerinti feltételt 
a neveléshez, oktatáshoz és ahhoz, 

hogy a dobozi gyermekek Dobozon 
járjanak bölcsődébe, óvodába és ál-
talános iskolába. 
Feladatunk, tennivalónk van bő-
ven. De hiszem, hogy összefogással, 
megfelelő szakmai munkával, hoz-
záállással, együttműködéssel ezeket 
a célokat el tudjuk és el fogjuk érni, 
mert
„Mindannyiunk számára legnagyobb 
kincs a gyermek.
Fogjunk össze, csiszoljuk a kincset kö-
zösen, hogy minél nemesebbé váljon.”
Végül megköszönöm a felújításban 
közreműködők munkáját, hozzá-
állását. Az óvoda dolgozóinak jó 
munkát, az óvódásoknak pedig sok 
új élményt, örömteli óvodás hét-
köznapokat kívánok.”
 Ezt követően dr. Kovács József 
Országgyűlési képviselő úr, a Parla-
ment Népjóléti Bizottságának alel-
nöke mondta el átadó beszédét. Ki-
emelte, a gyermekeknek joguk van 
az egészséges és esztétikus környe-
zethez. Örömmel állapította meg, 
hogy az óvoda épülete nagy válto-
záson esett át, élhetőbb, energiata-
karékosabb lett. Mindemellett tud-
ja, hogy az óvoda Dobó utcai épü-
lete is nagyon rossz állapotban van, 
valamint, hogy a Bajcsy-Zsilinszky 
utcai óvoda épülte melletti telket 
már az önkormányzat megvásárol-
ta. Biztatta a fenntartót újabb for-
rások felkutatására, hogy ott egy új 
szárny építésével egy minden igényt 
és jogszabályi feltételt kielégítő új 
óvoda létesülhessen. Befejezésként 
Magyarország Alaptörvényéből 
idézett: „Minden gyermeknek joga 
van a megfelelő testi, szellemi, és 

erkölcsi fejlődéshez szükséges vé-
delemhez és gondoskodáshoz”, 
majd az Alaptörvény egy példányát 
átnyújtotta az óvodavezetőnek. 
 Ezután az óvodás gyerekek verses 
köszöntője következett, majd dr. 
Kovács József és Köves Mihály át-
vágták a nemzeti színű szalagot. 
 Befejezésként Pujuné Deme Ani-
ta mondott köszönetet az alábbi 
szavakkal: „A teljesen megújult, esz-
tétikus környezet még örömtelibbé 
teszi az óvodában töltött hétközna-
pokat mind az idejáró gyermekek, 
mind a felnőttek számára. Holnap 
végre elérkezik a várva várt pilla-
nat, amikor a gyönyörű csoport-
szobákat, az új mosdót, a megújult 
öltözőt végre birtokukba vehetik a 
gyerekek. A nagy terasz pedig az 
esős napokon is lehetőséget biztosít 
a friss levegőn való mozgásra. 
Szeretném megköszönni az óvoda 
dolgozói és a gyerekek nevében is 
a szülőknek az együttműködést, a 
segítséget, a türelmet, hogy június 
8-tól a Dobó utcai épületben sike-
rült elférnünk. 
Köszönöm a segítségét, munkáját 
mindazoknak, akik egész nyáron 
azon fáradoztak, hogy ez az épület 
megújuljon, s időben átadásra ke-
rüljön. Köszönöm az óvoda dolgo-
zóinak, segítőinek, hogy a hétvégé-
jüket is rá szánva, rendet és tisztasá-
got varázsoltak mind bent, mind az 
udvaron.
Ígérem, jó gazda módjára óvjuk, vi-
gyázzuk új környezetünket.”
 Ez után a vendégek megtekint-
hették a szép, megújult épületet. 

Vácziné Urbanecz Annamária

megújult a bajcsy-zsilinszky utcai ovi

A felújított csoportszoba
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konyvmolyképző a könyvtárBan

 Intézményünk a nyár során három 
tábor szervezését vállalta fel. A kéz-
műves-, és aerobik tábort követően 
a Könyvmolyképző tábor lakói vet-
ték birtokukba a Közösségi Házat. 
A július 20-tól 24-ig tartó táborban 
35 fő vett részt. A táborlakók közül 
sokan már harmadik éve tartanak 
velünk, így rutinos táborozóként 
köszöntöttük őket.
 Tartalmas hetet tudhatunk ma-
gunk mögött. Az első nap az is-
merkedés jegyében telt, közös játék 
segítette a táborlakókat egymás 
megismerésében. A második nap-
tól különböző foglalkozások várták 
a gyerekeket, akik tündér és kobold 
pontokat gyűjtöttek a játékos fog-
lalkozások során. Így ismerkedtek 
meg Japánnal, vettek részt kézműves 
foglalkozásokon, illetve koruknak 
megfelelően meseterápiás-, drá-
mapedagógiai foglalkozáson vettek 
részt. Délutánonként a tábordalt 
gyakoroltuk, számháborúztunk, az 
egy perc és nyersz játékhoz hason-
ló ügyességi játékra készültünk. A 
délután egyik elengedhetetlen pil-
lanata volt a jégkrém fogyasztása 
a ligetben, mely abban a rekkenő 
hőségben, mely a tábort kísérte vé-
gig, igazi megváltás volt. A tábor 4. 
napján ellátogattunk a békéscsabai 
Munkácsy Mihály Múzeum Ga-
bonamúzeumába, ahol megismer-

kedtünk a tanyasi élet kellékeivel, 
a malom működésével, majd talál-
koztunk Böskével és Mancival a két 
cuki birkával. Deli Tamás malako-
lógus, a múzeum munkatársa a vízi 
világ élőlényeivel ismertette meg az 
ifjúságot. A kirándulásunkat a Csa-
ba Park óriás játszóterén folytattuk. 
A helyet pont egy ilyen csapatnak 
találták ki. A hatalmas játszóesz-
közöket azonnal mozgásba hozta a 
mi népes társaságunk. A rettenetes 
hőség ekkora már elviselhetetlenné 
vált, így a tervezett programot mó-
dosítottuk és „besétáltunk” a városba, 
ahol már légkondi mellett fogyasz-
tottuk el uzsonnánkat. A szökőkút 
kellemes vízsugarai segítségével 
hűtöttük magunkat. A záró nap ese-
ményeit egy kis közös relaxálással 
kezdtük, elutaztunk a képzeletünkbe 
egy számunkra kedves helyre. Hihe-
tetlen helyre utazott a csapat. Volt, 
aki a múltba ment, hogy szeretteivel 
találkozzon és volt, aki világot látni 
indult, hogy meghódítsa Amerikát. 
Élmény őket ilyenkor hallgatni és ki-
derül, hogy vágyaik netovábbja nem 
mindig egy újabb technikai kütyü. 
A délután során egy ügyességi játék 
„borzolta” fel a kedélyeket egy igaz 
show keretében. Jó volt őket látni, 
ahogy egy csapatként szorítanak 
csapattársuknak, vagy akár a rivális 
csapattagnak, ilyenkor lehet érez-

ni, hogy ők egy közösségé értek.  
A hagyományoknak megfelelően 
péntek este a szülőkkel kiegészülve 
zártuk a tábort. A gyerekek jutalmu-
kat csak akkor kaphatták meg, ha 
szüleik kiállják a próbát, akárcsak a 
mesében. Szerencsére a szülők vál-
lalkozó szelleműek voltak, így a gye-
rekek sem maradtak jutalom nélkül. 
Az idei évben rendkívüli módon 
egy igazi dalos estével készültünk. 
A Jókai Színház színészei, a dobozi 
származású Komlósi Katival az élen, 
szórakoztattak minket. Így a mu-
zsika szárnyán a musicalek világába 
utaztunk az este során, az előadásból 
nem hiányoztak azok az aranyköpé-
sek sem, melyek a tábor alatt láttak 
napvilágot. Mások nem érthetik 
ezen mondatok tartalmát, de min-
ket ezek a mondatok egy közösségé 
formálnak. Így csak mi, Könyvmo-
lyosok tudjuk, hogy mi az a füves 
krumpli, vagy azt hogy Okinawa 
nem a Balaton és már én is tudom, 
hogy ki az a Dancsó Péter.
A közös játékok, beszélgetések, az 
együttjátszás öröme igazán felsza-
badította a gyerkőcöket, jókedvük-
ben mi is töltődtünk. A Mignonok, 
az Agymanók és a Könyvkukacok 
csapat versenye melyet a hagyomá-
nyoknak megfelelően ismét nem 
hirdettem ki a következő képen 
alakult: 1. Agymanók, 2.  Könyv-
kukacok, 3. Mignonok lettek. 
Kedves táborozók, köszönjük nek-
tek és szüleiteknek, hogy ismét 
veletek tölthettünk egy hetet. Egy 
élmény volt, köszönöm, hogy meg-
ismerhettelek titeket! Jövőre ismét 
találkozunk!
 A jó hangulatú tábor minden 
egyes közreműködőjének köszönöm 
áldozatos munkáját, hálás vagyok, 
hogy ilyen csapatban dolgozhatom 
és ilyen embereket tudhatok magam 
mellett a hétköznapokban. Külön 
köszönjük a  DSZMK KH SE- 
aerobikosok - , Jassné Dézsi Hajnal-
ka – Napocska, Eperke üzlet illetve 
Szabó László képviselő úr támoga-
tását, a Dobozi Napközis Konyha 
finom ételeit.

Óréné Szabó Erzsébet

A Könyvmolyképző tábor résztvevői

folytatás az 1. oldalról
 Meg kell tanulnunk odafigyelni 
a másikra, segíteni egymáson, vagy 
csak szóba elegyedni a szomszé-
dunkkal, ismeretlen útitársakkal. 
Ami létrejött, amit megvalósítot-
tunk, vagy amit elmulasztottunk, az 
már a múlt. Ez visszafordíthatatlan. 
Ami még az időből előttünk van, 
az a jövő. Hogy ez milyen lesz, az 
rajtunk is múlik. Mi is felelősek va-
gyunk érte. 
Jót tenni, alkotni, jövőt építeni, 
mindig lehet és kell!”
 Az ünnepi beszéd után követke-
zett ifj. Zsigmond Károly és bará-
tai előadása az István a király című 
rockoperából. Részletek csendül-
tek fel a műből, melyet a templom 
akusztikájának köszönhetően a je-
lenlévők igazán közeli élményként 
élhettek át. Az előadásnak igen 
nagy sikere volt, hiszen a teljesen 
megtelt kistemplomban percekig 
zúgott a taps.
 Az új kenyér megáldását Balogh 
Lajos Barna református lelkész vé-
gezte. A hazainduló vendégek rész-
vételét a szervezők a templom be-
járatánál nemzeti szalaggal díszített 
cipókkal köszönték meg. 
 Ezután a Szent István szobornál 
településünk vezetői elhelyezték ko-
szorúikat és az emlékezés virágait. 
Templomi programjainkkal egy 
időben kezdődött el a sportpályán 
a Szent István Kupa, melyet a Bé-
kés Megyei Roma Önkormányzat 
vezetője és Aratóné Vágner Margit 
alpolgármester asszony közösen 
nyitottak meg. A kispályás labda-
rugó tornára 10 csapat nevezett, 
melyből 7 csapat érkezett meg. Mi-
vel az időjárás nem kedvezett a fel-
hőtlen játéknak, a szervezők a pálya 
használhatatlansága és az esetleges 
sérülések elkerülése miatt félbesza-

kították a mérkőzéseket. Természe-
tesen a díjazások nem maradtak el, 
hiszen győztest hirdettek az alábbi 
kategóriákban: legjobb góllövő, leg-
jobb kapus és legjobb csapat. 
Legjobb csapat: I. Dobozi SE, II. 
Békési FC, III. Éden Büfé
 A legjobb kapus Dancsó Bence 
volt, valamint a legjobb góllövő Ja-
kab Dávid lett.
 Amíg a versenyzők a pályán küz-
döttek, addig a Dobozi Cigány 
Nemzetiségi Önkormányzat segí-
tői több bográcsban készítették el a 
finomabbnál finomabb pörkölteket, 
melyből minden versenyzőt, prog-
ramon résztvevő vendéget is vendé-
gül láttak.
Sztojka Tibor a nemzetiségi önkor-
mányzat elnöke köszönetét fejezte 
ki a Békés Megyei Roma Önkor-
mányzat anyagi támogatásáért, Do-
boz Nagyközség Önkormányzatá-
nak és dolgozóinak a szervezésben 
nyújtott segítségért, valamint külön 
köszönte dr. Kovács József országy-
gyűlési képviselő úrnak, hogy szá-
mos elfoglaltsága mellett jelenlété-
vel megtisztelte a rendezvényt.
 A rossz időjárásra való tekintettel 
a szervezők a színpadra tervezett 
programok egy részét lemondták. 
Azonban este a Gumihangyában a 
koncertre érkező vendégek jó han-
gulatát Sztojka Attila és zenekara 
alapozta meg, majd a meghívott 
sztárvendég Kökény Attila műsora 
következett.
Az elmaradt programokat és a tűzi-
játékot az elkövetkezendő faluna-
pokon fogjuk megtartani.
A közösség összetartó erejének kö-
szönhetően egy kis összefogással a 
rossz idő ellenére is sikerült szépen 
megünnepelnünk az államalapí-
tásunk és településünk 940 éves 
fennállását. Balog Sándorné

augusztus 20-i megemlékezés

Ifj. Zsigmond Károly és barátai részleteket adtak elő
az István a király című rockoperából

Doboz Nagyközség Önkormányzata
megbízásából Balog János vagyonőri szolgálatot végez

2015. augusztus 15-től
Doboz nagyközség területén.

A külterületen észlelt lopásokkal, rongálásokkal kapcsolatosan 
fordulhatnak hozzá bizalommal!

Vagyonőri Szolgálat
5624 Doboz, Kossuth tér 3.

Balog	János
vagyonőr

Tel.: 06/20 320-6668

mikrobuszt nyert az önkormányzat

 Doboz Nagyközség Önkormány-
zata a Mezőgazdasági és Vidékfej-
lesztési Hivatal által meghirdetett, 
a 21/2015. (IV.17.) MVM rendelet 

alapján, a vidéki gazdaság és a la-
kosság számára nyújtott alapszol-
gáltatások fejlesztésére kiírt pályá-
zaton 7.990.000 Ft összegű támo-

gatást nyert. Önkormányzatunk a 
megnyert összegből egy 9 fős Ford 
Transit Custom Kombi mikrobuszt 
vásárolt. A gépjármű beszerzés 
költsége összesen 10.244.850 Ft. 
 A járművet elsősorban a szociális 
feladatok során fogják használni.
Biztosítja a Támogató Szolgálat 
szállítását, a házi segítségnyújtásban 
részesülők és a nappali ellátásban 
részesülők intézménybe- és haza-
szállítását, valamint a Családsegítő 
és Gyermekjóléti Szolgálat ellátását.  
 Az új gépjárművel hosszútávon 
biztosítani tudják a feladatellátást, 
illetve az ingyenes, korszerűbb, biz-
tonságosabb, kényelmesebb utazás 
feltételeit. Vácziné Urbanecz Annamária

Köves Mihály polgármester úr vette át a mikrobuszt

jÓtékonysági est
A Dobozi Általános Iskola negyedik alaklommal rendezi meg jótékony-
sági estjét. A korábbi években örömmel tapasztaltuk, hogy szép számmal 
támogatták elképzeléseinket és ennek eredményeként megvásárolhattuk 
a digitális naplót, parkosítottuk az udvart, sportudvart alakítottunk ki, 
korszerűsítettük a hangosító berendezésünket, a hagyományos csengőt 
dallamcsengőre cseréltük.

HElyE	
DoBoZI	álTaláNoS	ISKola	uDVaRa

/Rossz	idő	esetén	a	Dobozi	Közösségi	Ház	és	Könyvtár	épületében/
IDŐPoNT

2015.	SZEPTEMBER	19.	(SZoMBaT)	17	óRa
a	belépő	ára:	1000	Ft/fő,	amely	tartalmazza

a	vacsorát	és	egy	üdvözlőitalt.
a	belépőjegyet	az	iskolában	vásárolhatja	meg	a	titkárságon,

illetve	a	pedagógusoktól.
amennyiben	nem	tud	részt	venni	a	rendezvényen,	de	segíteni	szeretné	
munkánkat,	lehetősége	van	támogatójegy	vásárlására	is:	500	Ft-tól.

Bízunk	a	személyes	találkozásban	és	szeretettel	várjuk!
A rendezvény ideje alatt BÜFÉ működik.
a	ToMBola	FŐNyEREMéNyEI

A GYULAI VÁRFÜRDŐ AQUA-
PALOTÁJÁBA EGY CSALÁDI 

BELÉPŐ

VACSORA KÉT SZEMÉLYRE
A GYULAI VÁRKONYI 

ÉTTEREMBEN 
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 A klubtagtok nagy örömére ki-
rándulást szerveztünk Berekfür-
dőre, a strandra. Hamar megtelt a 
busz, hiszen ebben a nagy meleg-

ben mindenkinek jól esett a hűsítő 
víz. Már odafelé a buszon jó hangu-
lat volt, sokan nótáztak. 
 A strand hatalmas területen fek-

szik, sok medencével, így volt vá-
laszték bőven a pihentető fürdőzés-
re. Ebédre mindenki kedve szerint 
válogathatott a finomabbnál fino-
mabb ételek közül. Volt ki halat, 
birka vagy marha pörköltet evett. 
Késő délután gyülekeztünk, kicsit 
mindenki megpirulva, kellemesen 
elfáradva a hűs fák lombjai alatt 
már a következő fürdőzést tervez-
gette. Megbeszéltük már ott, hogy 
idén még egy strandlátogatást be-
iktatunk a programjaink közé. 
 Hazafelé felcsendültek a kedven-
ceink,  Rozika és Róza néni a mi 
két dalos pacsirtánk gondoskodott 
a nótázásról és a jó hangulatról.

Kovalovszki Mariann

 Ez úton is szeretnénk megkö-
szönni mindazoknak, akik hozzájá-
rultak adományukkal, hogy a gye-
rekek egy szép napot eltölthessenek 
a szabadban. 
 2015. augusztus 05-én egy meleg 
szerdai napon került megrendezés-
re a Dobozi Gondozási Központtal 

kapcsolatban álló fiatalok kirándu-
lása a Libás Tanyára. A program 
keretén belül 20 gyermek élvezhet-
te a szabadban töltött szórakozás 
előnyeit. Törekedtünk arra, hogy 
minden modernkori eszközöktől 
mentes, hagyományos szórakozás-
ban legyen részük. Megérkezésün-

ket követően, libazsíros kenyeret 
ettünk libatepertővel, majd ezután 
kezdődhetett a számháború, ami 
annyira jól sikerült, hogy a gyere-
kek egy ráadás menetet is kértek. 
Az ebéd – mely kemencében sült 
csirkecomb és burgonya volt - el-
fogyasztása után, megkezdődtek a 
sorversenyek, ahol az ügyességi fel-
adatok mellett fejtörőket is megol-
dottak a fiatalok. A megmérettetés 
végén a résztvevők érem jutalma-
zásban és jégkrémben részesültek. 
 Egy hosszú meleg és egyben tar-
talmas szép napot töltöttünk el a 
gyerekekkel.
Támogatóink: CBA Bolt, Bölcső-
de dolgozói, Dobozi Gondozási 
Központ dolgozói, Gyulakenyér 
Kft., Molnár István (Libás Tanya), 
Nagyné Lipcsei Katalin, Napocska 
Ajándékbolt, Privát Salálta ABC, 
Ráfi István, Szabó Gábor, Vöröske-
reszt Dobozi Szervezete.

Családsegítő és Gyermekjóléti Szol-
gálat dolgozói

 2015. június 30-án táncos nyári 
mulattságot szerveztünk az idő-
seknek, melyre meghívtuk a gyulai 
Mária falvai időseket is. Meghívá-
sunkat elfogadva 27 fő vendégünk 
volt, akik között régi doboziak is 
voltak. Nagy örömmel, szeretettel 
fogadták őket a helybeliek, ren-
geteg süteményt sütöttek, ezzel 
is hozzájárultak a rendezvényünk 

sikeréhez. A sütik mennyiségét je-
lezte, hogy egyszerre nem is tudtuk 
feltenni az asztalokra, kétszer kel-
lett teríteni, ehhez a lelkes dolgozói 
csapat is hozzájárult, ők is készítet-
tek sütiket. A rendezvényt Gáborné 
Fekete Katalin intézményvezető 
nyitotta meg, köszöntötte a meg-
jelenteket, majd a doboziak műsora 
következett, előadták a „Lányok a 

fodrásznál” című humoros jele-
netüket. Nagy sikert arattak vele, 
megalapozták a vidámságukkal a 
jó hangulatot. A műsor után Sze-
gedi Attila zenész húzta a nótákat, 
talpalávalókat este 6 óráig, szinte 
megállás nélkül, hatalmas jókedvet 
teremtett. Még azok is táncra per-
dültek, akik egyébként nem szoktak 
táncolni, elfeledve minden fájdal-
mat, bút, bánatot. 
 Köszönöm a gyulaiaknak, hogy 
elfogadták meghívásunkat és remé-
nyeink szerint jól érezték magukat. 
 Köszönöm a Dobozi Idősek 
Klubja tagjainak a sok süteményt, 
lelkesedést, segítőkészséget és nem 
utolsó sorban köszönöm a dolgo-
zóknak lelkes munkájukat, mely 
nélkül ez a rendezvény sem lett vol-
na ilyen színvonalas. A képeket a jó 
hangulatról megtekinthetik a Gon-
dozási Központ facebook oldalán.

Takácsné Molnár Ilona

táncos mulattság az idősek kluBjáBan

Berekfürdőn volt a doBozi idősek kluBja

A berekfürdői strandon járt a Dobozi Idősek Klubja

kirándulás a libás tanyán

Igazán tartalmas napot töltöttek el a fiatalok a Libás Tanyán

A gyulai idősek is táncra perdültek a Dobozi Idősek Klubjában

	 a	 Nosztalgia	 rovat	 folytatásá-
ban	Szabó	lászlóné	 Julika	 nénit,	
a	Dobozi	Bölcsőde	 volt	 vezetőjét	
kértem,	 hogy	 meséljen	 nekünk	
a	 mostani	 életéről,	 munkájáról,	
Bölcsödéhez	fűződő	szép	emléke-
iről.
 Hány évig dolgozott a kicsik között?
 Bizony hosszú ideig, 40 évig 
dolgoztam kisgyermekek között. 
1972-ben, a középiskolai tanulmá-
nyaimat befejezve, a nyarat pihe-
néssel töltöttem. Közben megüre-
sedett egy bölcsődei gondozónői 
állás, itt községünkbe. Friss érett-
ségivel a zsebemben jelentkeztem 
Komlósi Lajos tanácselnöknél, s 
nagy örömömre fel is vettek. Szep-
tember 1-jén kezdtem dolgozni a 
Bajcsy Zs. utcai bölcsődében, ahol 
az akkori bölcsődevezető, Baji 
Zoltánné Erzsike néni fogadott és 
mutatta be munkahelyemet és a 
munkatársaimat. Első képem, mely 
maradandó számomra, a tágas és 
csodálatos zöld udvar, a nyárfákkal, 
az udvar közepén az úgynevezett 
kisház, ahol nyáron kinn a szabad-
ba étkezhettek a gyerekek. Közben 
megváltoztak a körülmények, nem 
lett államilag támogatott a bölcső-
de, így nagy bánatunkra, és bátran 
kijelenthetem, hogy a szülők szo-
morúságára is 1991. július 28-án 
bezárta kapuit. Mi gondozónők, így 
én is átkerültem az oktatáshoz, hi-
szen az óvodai vezetés vállalta fel a 
két évet betöltött kisgyermekek el-
látását, úgy nevezett mini csoport-
ba. 1999. szeptember 6-án ismét 
újra nyithatta kapuit a bölcsőde. 
Egy teljesen új környezetben, ahol 
nyugdíjba vonulásomig dolgoztam. 
Máig úgy érzem, nagyon szerencsés 
voltam és vagyok, hogy gyerekek 
között lehettem. 
 Hiányoznak a bölcsisek?
 Hogy hiányoznak e a bölcsisek? 
Erre röviden egy-egy szóban nem 
tudok válaszolni. Ha lehet, kicsit 
kiegészíteném. Gyakran beszélget-
tünk arról, ha nyugdíjasok leszünk, 
mit is fogunk csinálni? Hogyan le-
het azt megélni, hogy nem jövünk 
dolgozni, nem lesznek körülöttünk 
a picik, akikről gondoskodunk nap, 
mint nap. Ahogy közeledett az idő, 
ez a gondolat és az elválás érzé-
se egyre jobban erősödött. S mint 
oly sokszor, most is közbe szólt 
az élet, vagy a sors? Megoldotta, 
hogy ne legyen számomra olyan 
nehéz az elválás. Viszont egy sok-
kal nehezebbet adott. A nyugdí-
jas időm kezdetével egy időben az 
egészségem megtartása lett fontos 
számomra. Ez az időszak nagyon 
nehéz volt. A gyerekek mindmáig 
nagyon hiányoznak, rájuk gondolva 

mindenkor öröm, szeretet járja át 
lelkem. Közöttük én is gyereknek 
érezhettem magam. 
 A gyerekekkel kapcsolatban van 
olyan emléke, amire szívesen emlék-
szik vissza?
 Nagyon-nagyon sok. Ennyi év 
alatt mennyi kedves emlék, melyre 
szívesen emlékszek vissza.  Van-
nak vidám, mosolyogtató emlékek, 
olyan is, mely ma is könnyeket csal 
a szemembe, ha rágondolok és bi-
zony előfordult olykor nagyon iz-
galmas is. Megélni azt, hogy a pici 
elválik az édesanyjától, és téged ölel, 
benned bízik, sírva, szorongva. Te 
nyújtod számára a biztonságot az 
otthon után. Ez szoros kapcsolat. Ki 
ne emlékezne erre?  Minden gyer-
mek egy-egy csoda, egyedi kis élet, 
mind egy-egy emlék. Tele tiszta, 
őszinte érzésekkel, szeretettel. Ők a 
kis szívükkel látnak. 
 Hogy van most, mivel telnek a napjai?
 Köszönöm szépen, jól vagyok! 
Igyekszem megtenni mindent, 
hogy ez így is maradjon. Úgy gon-
doltam, ha nyugdíjas leszek, több 
időm lesz bepótolni azon dolgokat, 
melyeket munka mellett nem tud-
tam megtenni. Tévedtem. Nyug-
díjas vagyok ugyan, időm mintha 
kevesebb lenne. Nem érek rá unat-
kozni, szoktam mondani. Vezetem 
a Természetgyógyászat Klubbot, 
immáron 6 éve. Érdekel a spiritu-
alitás, az ezotéria. Most több időt 
tudok foglalkozni ezzel is. Ismét ta-
nulok, most asztrológiát. Besegítek 
családom dolgaiba, gyakran kérik 
segítségemet, és én örömmel segí-
tek. Szüleim idősek, őket is segí-
tem, támogatom mindenben, amire 
szükségük van. Több idő jut ottho-
nomra, környezetemre. Olykor ne-
héz beosztani az időmet, oly sűrű 
programok vannak. Az élet minden 
szakaszában meglehet találni a jót, 
ami fontos számunkra. 
 Üzenne valamit a doboziaknak?
 Küzdelmes, nehéz napokat élünk. 
Mindannyian mások vagyunk, 
mégis mindannyian doboziak, kö-
zös céllal. Ha megértők vagyunk, 
ezzel segítsük, támogassuk egymást.
Legyünk elfogadóak, legyen ben-
nünk szeretet, hiszen ez a legna-
gyobb erő a Földön. Szeretet nélkül 
nem is lehet élni.  Gyermekeink 
számára legyünk példaértékűek, 
követendő és pozitív, hiszen ők 
tőlünk, felnőttektől tanulnak.  Ta-
láljuk meg és csodálkozzunk rá az 
élet apró örömeire, szépségeire. Le-
gyünk olyanok, mint a gyerekek. 
„Boldog ember, ki a munkájában meg-
találja a valamikori játék hangula-
tát”(Sütő András)

Vácziné Urbanecz Annamária

doboz nosztalgia

Szabó Lászlóné Julika nénivel nosztalgiáztunk

Az orvosi ügyelet telefonszámai
Munkanapokon 16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:
06/20 398-9132
Dr. Nyilas Ildikó:
06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea:
06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők telefonszáma:
Dr. Forczek Gabriella rendelője:

06/66 638-252
Dr. Nyilas Ildikó rendelője:

06/66 635-372
Dr. Márki Andrea rendelője:

06/66 636-201
Fogorvosi rendelő:

06/66 268-466
A védőnők rendelője:

06/66 269-456

Felnőtt központi ügyelet:
Egészségügyi Alapellátás

Intézmény
Gyula, Béke sgt. 39.
Tel.: 06/66 463-004

Gyermek ügyelet: Pándy Kálmán
Kórház Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11.
Tel.: 06/66 463-633
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staféta

 Köszönöm Bönde Emesének, 
hogy átadta a stafétát. Nagy öröm 
és megtiszteltetés számomra, hogy 
én is bemutatkozhatok. Szabó Nóra 
vagyok, 23 éves. Dobozon kezdtem 
az általános iskolát, ahol Borika né-
ninek köszönhetően megszerettem 
a történelmet. (Nyugodjon béké-
ben!) Ez az élmény azóta is elkísért 
engem az életem során, amiért ez-
úton is szeretnék köszönetet mon-
dani. A történelem mellett mindig 
is érdekeltek a nyelvek is, ezért 6. 
osztályban átiratkoztam Gyulára az 
Implom József Általános Iskolába 
nemzetiségi német nyelv tagozatra, 
majd 8. osztály végén megszerez-
tem az alapfokú német nyelvvizs-

gát. Gimnáziumi tanulmányaimat 
szintén Gyulán az Erkelben végez-
tem emelt német tagozaton, törté-
nelem és angol fakultációval. Ekkor 
ismertem meg Elekné Király Ilo-
na tanárnőt, aki nagy hatással volt 
pályám folytatására. Megmutatta 
számomra milyen egy kiváló tanár 
és elmélyítette bennem a történe-
lem iránti szeretetet. Nincs is szebb 
dolog annál, mint valakinek valami 
újat tanítani, szélesíteni a látókö-
rét, segíteni a fejlődését. Rájöttem, 
hogy én is ezzel szeretnék foglal-
kozni. Emellett a nyelvek tanulá-
sát sem hanyagoltam el és sikeres 
középfokú nyelvvizsgát tettem né-
metből és angolból. Az egyetemi 
tanulmányaimat Szegeden foly-
tattam történelem-magyar tanár 
szakon és 2013-ban megszereztem 
a BA-s diplomát. Jelenleg a taná-
ri mesterképzést végzem és ezzel 
párhuzamosan a kutatói történész 
szakmát is, továbbá angolból ké-
szülök a felsőfokú nyelvvizsga meg-
szerzésére, melynek írásbeli részét 
már letettem. 
Sokat utaztam a világban, bejártam 
Európát és Amerikába is eljutot-
tam. Sok élménnyel lettem gaz-
dagabb és megismertem más em-
bereket, kultúrákat, láttam hogyan 

élnek más nemzetek. Olaszország 
gyönyörű, Anglia és Németország 
fejlett és tiszta, a franciák nagyon 
öntudatosak, Amerikában pedig 
egészen máshogy élnek az embe-
rek.  Viszont a legkedvesebb or-
szág számomra Lengyelország volt, 
ahol egyetemi diákcsere program 
keretében 1 hetet töltöttem. Van 
az a mondás, hogy „Lengyel ma-
gyar két jó barát, együtt harcol és 
issza borát.” és ez odakint tényleg 
igaz. Nagyon szeretnek ott minket, 
magyarokat, akárhol jártunk min-
dig mosolyogtak ránk és kedvesek 
voltak velük. Úgy gondolom, ilyen 
téren van hová fejlődnünk. Bárhová 
is vezetett az utam mindig jól érez-
tem magam, de minden utazás vé-
gén alig vártam, hogy hazaérjek és 
meglássam a dobozi hídról a szülő-
falumat, hiszen számomra Doboz 
a legszebb hely a világon. Sokan 
vágynak el Magyarországról, főleg 
az én korosztályomból, de én az 
egyetem elvégzése után is szeretnék 
itthon maradni és tanítani. Szeret-
ném azt a sok jót, amit a világban 
láttam, becsempészni Doboz életé-
be is.
 A stafétát egy kedves ismerősöm-
nek Pápai Szabolcsnak szeretném 
átadni.

Ebben a számban Szabó Nóra
mutatkozik be

kertészeti tanácsok

 Kerti gyepeknek az olyan, első-
sorban fűvel sűrűn benőtt, illetve 
betelepített területeket nevezünk, 
amelyek közvetlenül nem gazdasá-
gi célt, hanem elsősorban esztétikai, 
egészségügyi, szociális célzatúak, 
az emberek pihenésére, sportolási, 
szórakozási igényeinek kielégítésére 
szolgálnak. 
Ha tartós gyepet szeretnénk létesí-
teni, akkor a fűfajok igényét kell ösz-
szevetni adottságainkkal, hogy meg-
felelő keveréket állítsunk elő, amely 
az adott viszonyok között hosszú 
életű gyepet ad. A gyep létesítésére 
felhasználható fűfajoktól megkí-
vánjuk, hogy üde zöldek legyenek, 
viseljék el a gyakori nyírást és jól 
sarjadjanak. Egymást ne nyomják 
el, bírják a taposást, a sérüléseket 
jól nőjék be. Rendszeres nyírást 
és öntözést folyamatos tápanyag 
utánpótlást igényelnek. A gyepek 
létesítése előtt alapos talajelőkészí-
tés elvégzése szükséges. A fűfélék 
zöme gyengén lúgos vagy gyengén 
savas kémhatású talajban megél. A 
talaj előkészítésnél a fűvetéshez a 
talaj felső 5-8 cm szükséges fella-
zítani, ha ennél nagyobb mértékű a 
lazítás, akkor 10-12 napig hagyjuk 
ülepedni a talajt kétszeri 20-20 mm 
öntözővíz kijutatása mellett. Négy-
zetméterenként 2-3 dkg műtrágyát 
juttatunk ki, majd tömörítsük a ta-
lajt. A vetést bármikor elvégezhet-
jük, mikor a levegő hőmérséklete 

elérte a 10 °C-ot, és a talaj hőmér-
séklete elérte a 8 C-ot. Legoptimá-
lisabb a március 15-től április 15-ig 
terjedő, illetve az augusztus 20-tól 
szeptember 20-ig terjedő időszak. 
Természetesen ezen időszakoktól el 
lehet térni az időjárás függvényében, 
arra kell tekintettel lenni, hogy a ké-
sei fagyok tavasszal csökkenthetik a 
csírázást, illetve a korai fagyok ősz-
szel szintén kárt tehetnek a fiatal fű-
ben. A vetés mélysége 0,5-1 cm-ig 
és minél lejjebb kerül, a mag annál 
később csírázik ki, illetve a nagyon 
mélyre került mag bevakul, és nem 
csírázik ki, mivel a fűmagok felszí-
nen csírázó magoknak számítanak. 
A vetés történhet kézzel és géppel. 
A minimális talajba juttatás végett 
lombgereblyével szoktuk a talajba 
gereblyézni a magokat. 8-10 nap 
alatt csírázik és 6-8 héten keresz-
tül folyamatos öntözést igényel, 
hogy a felső 10-15 cm mindig ned-
ves legyen. Az első fűnyírást akkor 
kell elvégezni, amikor a fű elérte a 
8-10 cm-es magasságot, ez kb. 4-5 
hét után esedékes. Utána az ön-
tözés függvénye a heti fűnyírás. A 
gyep a nyár folyamán 200-250 mm 
többletvizet igényel, mint amit az 
évszak nyújt. Tavasszal indító nit-
rogén alapú műtrágyázás szükséges, 
ősszel a télre való felkészítés miatt 
vegyes illetve kálium dús műtrágyák 
kijutatása szükséges. Az egy és két-
nyári gyomok idővel és a rendszeres 
fűnyírás hatására visszaszorulnak a 
megmaradtakra pedig kétszikű gyo-
mirtót használhatunk. A tömörö-
dött talajt gyepszellőztessük meg 
tavasszal illetve ősszel, a gombás be-
tegségek elkerülése végett. Az állati 
kártevők közül a drótféreg, pajor és a 
levéltetvek ellen kell esetenként vé-
dekezni. A kórokozók közül a hópe-
nész, rozsdabetegségek, lisztharmat 
okozhat károsodást.

Nagy Károly, dísznövény- és zöld-
ségtermesztési mérnök

Töltött paprika másképp. (vega és 
glutén mentes)
A töltött paprikát a szokvány mó-
don készítjük el, a lényegi változás 
a töltelékben van. 20 dkg főtt bar-
na rizst,   3 dkg kukoricadarával, 1 
tojással, 1/2 mokkás kanál őrölt 
borssal, 1 mk őrölt szerecsendióval, 
1/2 kk sóval, 1 csokor apróra vágott 

petrezselyemmel jól összedolgoz-
zuk. 8 db közepes méretű paprikába 
betöltjük, és sós vízben megfőzzük. 
A megfőtt paprikákat a kukorica-
liszttel, vagy szójaliszttel sűrített 
paradicsommártásba rakjuk. Az íze 
megszólalásig hasonlít a húsos vál-
tozathoz! 

Simonyi Vilmos

ízek világa

vállalkozásunk története

 Molnárné Békési Erzsébet va-
gyok, a Lizy Virágüzlet tulajdono-
sa. Legelőször is szeretném megkö-
szönni a lehetőséget, hogy bemu-
tathatom a vállalkozásunkat. 
 Történetünk több évre nyúlik 
vissza, amikor is a családdal együtt 
kezdtem el árulni mindenszentek-
kor a műanyag-, és moha koszorú-
kat a piacokon. Talán ekkor szeret-
tem meg a kereskedelmet igazán.
Cégünk családi vállalkozásként 
működik. 
Vállalkozásunkat a férjemmel 
2000-ben indítottuk be, az akkori 
kereskedelmet selyem és műanyag 
koszorúk értékesítésével kezdtük. 
Jártuk a dobozi és környező tele-
pülések piacait és lelkesen árultuk a 
koszorúkat. 2010-től a jól kialakí-
tott vásárlói kör lehetővé tette azt, 
hogy élővirággal is bővüljön a kí-

nálatunk, melyre a kedves vásárlók 
is igényt tartottak. Innen kezdve 
kisebb családi segítségre is szükség 
volt, mert saját magunk készítettük 
a selyem és műanyag koszorúkat, 
megfelelő áron és minőségben.
A mai napig árulunk a virágpia-
cokon is, javarészt önmagunk me-
gyünk. Piaci területünk a környező 
városokra, Sarkadra, Gyulára, Bé-
késre, Mezőberényre és Medgyes-
egyházára terjed ki. 
2013-ban határoztuk el, nyitunk 
egy virágüzletet, hogy a dobozi vá-
sárlók számára is elérhető legyen 
szolgáltatásunk. Családi segítséggel 
vásároltuk meg a Faluhelyi utca 4. 
szám alatti épületet, majd önerőből 
átalakítottuk és felújítottuk. 2014 
októberében nyílt meg az üzletünk. 
Azóta széles áruválasztékkal várjuk 
vásárlóinkat. Legyen szó akár alkal-

mi-, ajándékcsokorról, ajándéktár-
gyakról, csomagolásokról, kegyeleti 
szertartásról, dekorációkról vagy 
csak egy szál virágról... Az ele-
gáns-modern vonalat képviseljük 
és a magas minőségi szolgáltatást 
kedvező árakkal mindenki számára 
elérhetővé igyekszünk tenni. 
Az igényes és mindig friss árut sa-
ját termelőinktől szerezzük be. Az 
elsődleges szempont, hogy friss és 
hosszú vázatartósságú legyen. Cé-
lunk a vásárlók maximális kiszol-
gálása.
Büszkék vagyunk arra, hogy je-
lenleg 3 fő alkalmazottal dolgoz-
hatunk együtt, akik dobozi lako-
sok. Itt szeretném megköszönni a 
családomnak, a barátaimnak és az 
alkalmazottaimnak, akik egyben a 
barátaim is, hogy kitartóan segítik 
munkánkat, hiszen nélkülük nem 
menne.
Köszönet érte mindenkinek!
 Továbbra is szeretettel várjuk régi 
és új vásárlóinkat, térjenek be hoz-
zánk és tekintsék meg kínálatain-
kat!

A Lizy Virágüzlet Dobozon, a Faluhelyi utcában található

Mindig friss virágok várják a 
vásárlókat
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megemlékezés
Fájó szívvel emlékezünk

Nagy	aNDRáS
(Bukta)

halálának 5. évfordulójára

Apukám emlékére...

Apa hol vagy?
Hol lehetsz?

Hiába kereslek...
Hiába kiáltom százszor a neved.

Te, aki mindig itt voltál,
Vígasztaltál, segítettél,

most valahová nagyon messzire mentél...

Apu mondd,
csak egyszer mondd még hogy szeretsz

Hogy nem fáj már semmi,
Hogy most már boldog lehetsz.

Elengednélek, ha tudnám, hogy így van,
de úgy hiányzol, nem ölelsz már,

ott fekszel a sírban.

A hangod már a semmibe vész...
A szemed sem ragyog már rám...

Apu! Te elmentél s én itt maradtam egyedül
Ha kívánhatnék valamit, azt kérném,

hogy ott lehessek Veled,
hogy átöleljelek és elmondjam Neked,

mennyire, mennyire szeretlek!

megemlékezés

KoMlóSI	JáNoS
halálának 

6. évfordulójára
“Ha emlegettek köztetek leszek

De fáj ha látom könnyetek

Ha rám gondoltok mosolyogjatok

Mert én már jó helyen vagyok!”

Felesége, gyermekei, veje, unokája

Gyászolja lánya: Hajnalka

köszönetnyilvánítás
„Amíg éltél szerettünk, amíg élünk nem feledünk!”

Ezúton köszönjük mindazoknak, akik drága halottunk

MolNáR	laJoSNé

(Krutek	Margit)

temetésén megjelentek,

fájdalmunkat enyhíteni igyekeztek!

A gyászoló család

köszönetnyilvánítás
„Mikor az erőm elhagyott

és a lelkem roskadozva vittem
csendesen és váratlanul átkarolt az Isten!”

Ezúton köszönjük mindazoknak,
akik drága halottunk

MolNáR			MIHály			láSZló
temetésén megjelentek,

fájdalmunkat enyhíteni igyekeztek!
A gyászoló család

megemlékezés
„Elcsalta a dalok anyja, a Föld, 

és a dalok apja, a Pásztor; 

elcsalták, messze, s azóta szivemben 

naptalan árvaság s örök 

bánatok visszhangja sír.”

METZ	TüNDE
halálának 5. évfordulójára!

gyászolja édesanyja, testvére,

unokahúga és barátai

a	Baptista	Szeretetszolgálat	a	

gondozási	Központban
 

2015.	szeptember	16-án

10	órától			12	óráig

A jótékonyság jegyében

kínált használt, 

de jó állapotban lévő ruhaneműket, 

játékokat, lakástextíliát, bárki pénza-

dományért cserében elviheti. 

A befolyt adományból a térségben 

élő rászoruló családokat

fogjuk támogatni.

Helyszín:	Doboz,	ady	E.	u.	9.

Mindenkit	szeretettel	várunk!

FEKETE	aTTIla	–	SíRKŐKéSZíTŐ
- gránit, márvány, műkő sírkeretek
- épületmunkák
- utólagos betűvésés     
- sírfelújítás
- betűfestés
- olvashatatlan táblák cseréje
- térburkolás

Több	év	garanciával!
Részletfizetési lehetőség teljes diszkrécióval.

áraink	változatlanul	alacsonyak.
A rossz minőség miatt érzett keserű szájíz sokkal tovább tart, mint 

az alacsony ár öröme. Érdeklődni: Doboz, Zsibongó u. 44. 
Tel.:	06/30	283-3760

sÍrkőkészÍtés
Síremlék készítés olcsóbban, szebben!

Műkőből, márványból, gránitból.
Telepünkön készre gyártott sírem-

lékeket tekinthet meg, új típusú profil, 
marott 8 cm vastag keret oldallal.

Konyhapult, épület munkák igény szerint!
	corvus-Kora	Robert	06/30	209-4357

lökösháza	Toldi	u.	3/a
granitcorvus-classica.hu

corvus-classica@freemail.hu
Facebook:	corvus-Kora	Robert

aZ	éTKEZéSI

TéRíTéSI	DíJ

BEFIZETéSE:

2015.	szeptember	22-23.

(kedd-szerda)

7.30-Tól	16.00	óRáIg

A POLGÁRMESTERI

HIVATAL

B épület 7-8-as számú irodájában.

Kérjük	a	fizetési	napok

pontos	betartását!

közigazgatási bírságok
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anyakönyvi hírek
Születés:
Német Ivett és Bányai Árpád kislánya Lili Hanna
Fekete Eszter és Komáromi Lajos kislánya Dorina
Komlósi Anett és Sztojka Dezső kisfia Enzó

Házasságkötés:
Dalmadi Zoltán – Komlósi Julianna
Mezei Zoltán – Györfi Anita
Polgár Lajos – Elek Margit
Somlyai László – Szabó Edit

Halálozás:
Kovács Mihály István (1949) Széles u. 20.
Kárnyáczki Mihály (1927) Nagyváradi u. 23.
Baji Zoltán (1937) Nagy u. 36.
Barcsay Gyula (1946) Faluhelyi u. 62.
Kiss Jánosné (1928) Faluhelyi u. 42/a.
Trefil Ernő (1931) Dobó u. 13.
Szász András (1959) Kőrös balpart tanya 30.
Molnár Mihály László (1925)
Molnár Lajosné (1935) Balassa u. 2.
Szöllősi Gáborné (1925) Bercsényi u. 27.
Nagy Ferencné (1937) Kút u. 16.
Buzás Imre Gábor (1949) Béke u. 13.

aprÓhirdetések
Zártkertet és szántóföldet vásárolnék.
Érd.: 06/70 339-8773 Komlósi Sándor Tibor
8ha föld a Vésztői úton bérbe kiadó!
Érd.: 06/20 208-7242
Kertészetünkbe férfi, női segédmunkást 
keresünk! Érd.: 06/30 985-0819
Doboz, Széles u. 47. szám alatt ház eladó! Tel.: 
06/20 270-0585, 06/20 806-5360

Az ügyeletes rendőr telefonszáma:
06/30 633-7224

Az ügyeletes polgárőr telefonszáma:
06/20 448-5710

Apróhirdetését, hirdetését leadhatja
a Polgármesteri Hivatal

9. számú irodájában.
laPZáRTa:	2015.	szeptember	24.

“Tárd ki a szívedet, élj szeretettel!
Öleljen, örüljön, míg él az ember”

Ebben a hónapban ünnepli
P.	SZaBó	RóZa

90. születésnapját
és férje

Balog	JáNoS
92. születésnapját

Sok szeretettel köszönti,
nagyon sok erőt, egészséget kíván

az elkövetkező években!
Jó barátjuk: Megyeri Ilona és Köteles 

Lajosné családjaikkal
gyÜmölcsfa                                                                                                                                    

akciÓ!
Konténeres	gyümölcsfa	oltványok																																																																																																																																			

széles választéka 

akciós áron eladó a                                                                                                                     

Dobozi Kertészeti Árudában!

1.250	Ft/db
5	db-tól:	1200	Ft/db
10	db-tól:	1150Ft/db
20	db-tól:	1100	Ft/db

aZ	aKcIó 
SZEPTEMBER	30-Ig,	

VAGY A KÉSZLET
EREJÉIG ÉRVÉNYES!

KRuJBERT
JáNoSNaK
és feleségének

óRé
JulIaNNáNaK 

 
62. házassági évfordulójuk 

alkalmából szeretettel

gratulálnak és

további boldog életet kívánnak 

Szeretteik.

„Sorsunk egybeforr, együtt megyünk tovább,

Az élet viharában Te vigyázol reám.

Köszönöm, hogy szeretsz, s hogy hiszel nekem,

Hogy megosztottad az életed velem.”

Vörösmarty Mihály

oktÓberi programajánlÓ 
Országos Könyvtári Napok 

2015. október 6 – 10.
Egy hét a fény jegyében! 

„A színek fénye” - Diószegi Eszter 
grafikus kiállítása

„Fényhozók” - KÁVÉSZÜNET 
Együttes rendkívüli irodalomórája
„Szemünk fénye” -  Kismamák és 

babák a Könyvtárban
Használt könyvvásár - Megbocsájtás 
napja! – és sok egyéb szórakoztató 
program minden korosztálynak! 

Szeretettel várunk minden kedves 
érdeklődőt!

székkutason szántott az eke

 A földmunkák és elsősorban a 
szántás fontosságának bemutatása 
érdekében rendezték meg Szék-
kutason az V. Regionális Szántó-
versenyt. A szántóversenyre há-
rom megyéből, Bács-Kiskunból, 
Békésből és Csongrádból érkeztek 
versenytársak. A többség visszaté-
rő versenyző, de akadtak, akik elő-
ször próbálták ki magukat. Össze-
sen 23 fő küzdött meg egymással. 
A verseny főszervezője Mihály 
Károly volt.

 A versenyen eketípustól függően 
6 kategóriában indultak a résztve-
vők. A 2-3 és 4-5 fejes ágyekéktől, 
a 2-3 és 4-5 fejes váltva fogatós 
ekéken át a hagyományos lovas 
és a veterán traktorokkal történő 
szántás is szerepelt a programban.
Dobozról Szilágyi Imre 2 fejes 
váltva forgatós eke kategóriában 
indult és a 3. helyen végzett. Imre 
többször vett már részt szántó-
versenyen, valamint 2012-ben és 
2014-ben is a dobogó legfelső fo-
kán végzett.
„Gyakorlatilag az ágyekékhez 
viszonyítva a váltva fogatós eke 
kicsit nehezebb, mert a forgatós 
ekékkel egy éket kell kiszánta-
ni, ami nagyobb odafigyelést és 
szakmai tapasztalatot igényel. A 
zsűri figyelte a szántás szépségét, 
egyenességét, a szármaradványok 
leforgatását, az eke ki- és beeme-
lésének egyenletességét.„ – mond-
ta Szilágyi Imre. 
 Ezúton is gratulálunk ehhez a 
nagyon szép eredményhez, és to-
vábbi sikereket kívánunk!

Vácziné Urbanecz Annamária

Szilágyi Imre ismét nagyon szép ered-
ményt ért el a szántóversenyen

A békéscsabai Bolser	Kft.

az alföldvíz	Zrt.

partnercége

vállalja	házi

szennyvízhálózatok

kiépítését.

Hívjon bizalommal:

06/30	956-2215

 Augusztus 27-én megtekintettük 
a Makói Hagymatikum nevű für-
dőt. Csodálatos látvány fogadott 
minket, amit merem ajánlani bár-
kinek úti célul. Tagjaink rendkívül 
jól érezték magukat a jó időnek 

köszönhetően. A medenceválasz-
ték is bőséges volt, valamint az étel, 
ital kínálat. Mindenki megtalálta a 
kedvére valót és hazafelé a buszon 
egymást felülmúlva értékelték ki a 
mai napot.
 Szeptemberi programjaink:
10-én Piknik Szanazugba tagja-
inknak.
24-én Gyomaendrődi fürdőzés. 
Jelentkezni 21-ig minden hétfőn 
a Gondozási Központban 9-11-ig, 
vagy a 06/70 321-8283-as telefon-
számon. Részvételi díj 3200 Ft, ami 
tartalmazza az úti-, belépő- és az 
ebéd költségét.

Vantara György
helyi csoportvezető

kirándulás makÓra

Az egyesület tagjai ellátogattak a Makói 
Hagymatikum nevű fürdőbe

Köszönet minden támogatónak!

2015. október 02. (péntek)

ke
rékpáros akció a láthatóság jegyében
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 2015. augusztus 3-tól öt napon 
keresztül ismét edzőtáboroztak Do-
bozon a WTF-Taekwondosok! Az 
edzőtábor megszervezése a tavalyi 
évben megszerzett rutin segítségé-
vel, már kicsit könnyebben ment. A 
vezetőedző Szedoglavits Alajos (2. 
dan. mester), aki maga is többszörös 
magyar bajnok – kemény progra-
mot szervezett tanítványainak. Az 
egyesület számos olyan tehetséges 
fiatalt nevel, akik különböző euró-
pai és világ versenyeken képviselik 
országunkat! Így a nyári „pihenő 
időszakban” szerzett új technikai 
ismeretek és az erőnléti szint növe-
kedése egyaránt hozzájárul a sport-
sikerekhez, a kívánt eredmények 
eléréséhez. 
 A szervezés során figyelembe kel-
lett vennünk, hogy a sportolók és az 
esténkénti közös programokra érke-
ző szülők közel negyvenen lesznek, 
így a szállás és az étkeztetés meg-
szervezése volt az első feladatunk. 
Szállás ügyben újra Jeanne Ma-
rie-hoz fordultunk, aki      felajánlot-
ta a Wenckheim Dénes Alapítvány 

segítségét és a sportolóknak öt na-
pon át térítésmentesen biztosította 
a szállást. Az étkezést Békési Lajos 
(Dobozi Kisvendéglő) segítségével 
oldottuk meg, aki rendkívül kedve-
ző áron és kiváló színvonalon táp-
lálta az edzőtábor alatt a harcosokat. 
Köszönet érte mindkettőjüknek, és 
köszönet Miklián Misinek, amiért a 
sportpályát használhattuk, továbbá 
köszönjük szépen Kis Gábor dobozi 
vállalkozónak a támogatását, ami-
vel hozzájárult a tábor színvonalas 
megvalósításához.
Az öt nap alatt napi két edzéssel, 
rengeteg munkával, valamint új 
technikák elsajátításával készültek 
az őszi magyar bajnokságra. Nem 
kis büszkeséggel mondom el, hogy 
volt olyan nap, amikor három fekete 
öves mester dolgozott egyszerre a 
dozsoban. Úgy mint:
Szedoglavits Alajos 2. dan mester, 
többszörös nemzetközi és magyar 
bajnok, a magyar válogatott korábbi 
kerettagja. 
Práth Balázs 1. dan, a magyar válo-
gatott tagja, többszörös magyar baj-

nok, diákolimpiai bajnok, VB. EB. 
résztvevő.
Práth Bence 1. dan, a magyar válo-
gatott tagja, többszörös magyar baj-
nok, diákolimpiai bajnok. VB. EB. 
résztvevő.
A tábort több alkalommal megtisz-
telte jelenlétével Práth Tamás (akit 
magam a megye küzdősportja egy 
nagy ikonjának tartok) 1. dan ta-
ekwondo, 2. dan aikido, 3. dan ken-
do mester, korábbi válogatott keret-
tag, többszörös magyar és nemzet-
közi bajnok is. 
Természetesen a munka mellett a 
kikapcsolódásra is jutott idő. 
 Remek programnak bizonyult 
a Szanazugba vezető mini kerék-
pártúra, amit még vonzóbbá tett a 
szabad strand nyújtotta felüdülés le-
hetősége. Mindezek mellett jó han-
gulatú szalonnasütések fűszerezték 
a sportolók és a tábort meglátoga-
tó szülők estéit! A programsorozat 
lezárásaként az EKSD Alapítvány 
konditerménél egy jó Metz-féle 
paprikáskrumpli gazdagon került az 
asztalra, amit a közel ötven fős csa-
pat jó étvággyal fogyasztott!
A tábort a tavalyi évhez hasonló 
színvonalon sikerült megvalósítani.
Amit vállaltunk, teljesítettük! A 
nemzeti válogatott tagjai, edzőik, a 
gyerekek és a sportolók szülei mind-
mind elégedetten távoztak és mesz-
sze viszik jó hírét településünknek!
 Reményeink szerint a jövőben 
is sikerül hasonló sportrendezvé-
nyekkel, eseményekkel színesíteni 
a település sportéletét, tudunk új 
irányt mutatni, hagyományt terem-
teni, mert ilyen színvonalon teljesítő 
sportemberek követendő példaként 
állíthatók gyermekeink elé!

Puju János Zoltán

újra kiválÓ harcosok dobozon

A Taekwondo tábor közreműködői

DoBoZI Hírmondó – Megjelenik havonta – Kiadó: Doboz Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete – Felelős kiadó: Szabó Tibor aljegyző, Felelős szerkesztő: Vácziné Urbanecz Annamária.
Példányszám: 1800 A szerkesztőség címe: 5624 Doboz, Kossuth tér 3. Tel.: (66) 268-765

A szerkesztőség nem feltétlenül azonosul a szerzők cikkeinek tartalmával és azokért nem vállal felelősséget.
Tördelés: Komlósi Tamás, Nyomtatás: Földesi és Társa Bt.

edzőtáBor
 A Békéscsabai Lakótelepi SE. WTF Taekwondo szakosztálya tartott 
edzőtábort második alkalommal Dobozon. Augusztus harmadikán nyi-
tottuk meg a táborunkat. Jeanne-Marie Wenckheim Dickens grófnő 
rendelkezésünkre bocsátotta otthona egy részét, amely az edzőtábor 
alatt a mi otthonunk is volt.
Edzéseinket reggelente 07:30-kor kezdtük futó-erősítő edzésekkel a li-
getben, illetve a sportpályán.
Reggelinket és ebédünket a helyi vendéglőben fogyasztottuk.  Szeret-
ném megköszönni Békési Lajosnak a finomságokat. A gyerekeknek so-
kat kedveztek.
Napközben biciklire ültünk és kitekertünk a közeli Szanazugba.  Sokat 
fürödtünk és napoztunk a jó időnek köszönhetően.
Délutáni taekwondo edzéseinket 17 órakor kezdtük. Ezek technikai jel-
legűek voltak az EKSD Alapítvány edzőteremében.      
A tábor jó hangulatban és komoly szakmai munkával zajlott. A nyá-
ri alapozásunk megkezdődött, ami fontos volt a Práth testvéreknek is, 
Bencének és Balázsnak.  A válogatott fiúk gőzerővel készülnek Lettor-
szágba. Októberben fogják megtartani a junior WTF Taekwondo euró-
pa bajnokságot.
Csütörtökön egy kellemes bográcsossal zártuk hetünket, amit a helyi 
konditeremnél tartottunk.
Köszönjük szépen Puju Jánosnak, Doboz önkormányzati képviselőjének 
a szervezést/támogatást, Jeanne Marie-nak a szállást, Metz Józsefnek  a 
Dézsapartit és a szakácstudományát, valamint Kis Gábor vállalkozónak 
a támogatását!
Bízom benne, hogy edzőtáborunkból hagyományt tudunk teremteni és 
a három dobozi tanítványomon túl több helyit is be tudunk vonni e szép 
harcművészetbe. Szeretném név szerint is kiemelni: Balog Sándort, Ba-
log Katalin és Puju Kevint.

Szedoglavits Alajos

változások a dobozi se-ben

 Az elmúlt hetekben változás tör-
tént a Dobozi Sportegyesületnél.
 Az első nagy változás rögtön a 
játékos edző személyében történt 
meg, ugyanis a sikeres Megye III. 
szereplést követően Hrabovszki 
Ákos a most Megye II. osztály-
ból feljutó Elek csapatához igazolt. 
Utólag is szeretnénk megköszönni 
Ákos kitartó és sikeres munkáját és 
sok sikert kívánunk az új csapatában.
 Természetesen ez a pozíció nem 

maradhatott üresen, így óriási meg-
lepetésre egy korábbi válogatott 
játékos Váczi Zoltán (korábbi Bé-
késcsaba Előre és Vasas játékos) lá-
togatja és koordinálja a Dobozi Se 
edzéseit. Ezúton is szeretnénk sok 
sikert kívánni a csapatnál és remél-
jük, hogy sikerül a kitűzött célokat 
megvalósítani.
Váczi Zoltán edző elmondta: „Úgy 
hiszem, hogy nagyon jól sikerült a 
felkészülésünk. A srácok beleadtak 

mindent, pedig nem volt sétaga-
lopp a felkészülés. A fiúk odatették 
magukat, mind az edzésen, mind az 
edzőmeccseken és nem várt megle-
petések értek.
Könnyű így dolgozni, mikor azt 
érzi az edző, hogy felnéznek rá és 
megcsinálnak mindent a játékosok, 
hogy edzőjük elégedett legyen. Igen, 
elégedett vagyok és köszönöm a já-
tékosok és a szurkolók szeretetét, 
mert sokkal könnyebb dolgom volt 
így. Mindenkinek a szemében tüzet 
láttam és szeretetet!
Ritka egy edzőnek ilyen közegben 
dolgozni, de én Dobozon ezt is 
megkaptam. Köszönöm!”
 Változás történt a csapat felépí-
tésében is, Méhkerékről visszatért 
három saját nevelésű játékos: Lu-
kucz István, Szigeti János és Balogh 
Árpád. Nagyon jó játékot kívánunk 
nekik! 
 Szeretnénk többek között azt is 
kiemelni, hogy a kapu előtti rész le 
lett gyepszőnyegezve, amit támo-
gatóinknak: id. Szabó Lászlónak 
(Karasznai), illetve Takács Jánosnak 
(Taki) köszönhetünk. A kivitelezés-
nél Nagy Károly kertészeti megbí-
zott munkáját szeretnénk megemlí-
teni, aki szakmai tudásával segítette 
a gyepszőnyeg elhelyezését.
 Egyesületünknek sikerült három 

millió forintot nyernie TAO-s pá-
lyázaton, ami 70 %-os támogatott-
ságú volt. 30 % önerőre volt szükség, 
amelyben az önkormányzatunk és 
egyéb vállalkozók is besegítettek. 
Ezt az összeget mind nagyon hasz-
nos célra fordítottuk: öntözőrend-
szert, labdafogó hálót, kapuhálót, 
laptopot (amit a mindenkori elnök 
fog használni az egyesület dolgait 
ezen intézve: átigazolások, jegyző-
könyvek stb..), valamint vadonatúj 
8 személyes szabvány kispadokat 
vásároltunk.
Megköszönnénk még egyszer azok-
nak az embereknek a támogatását, 
akik valamilyen formában támogat-
ták és támogatják egyesületünket. 
Köszönjük a három darab labda 
felajánlását, amit Miklián Mihály, 
Bondár Lajos és Takács János vá-
sároltak az egyesületünknek. Előre 
is szeretnénk megköszönni a Gu-
mihangya tulajdonosának, Molnár 
Ferencnek az egész évre felajánlott 
jakkuzi, illetve szauna használatát 
az egész csapat, illetve a vezetőség 
nevében. Valamint Doboz Nagy-
község Önkormányzatának és Kép-
viselő-testületének az egész éves tá-
mogatását!
 Minél több embert várunk a hazai 
és a vendég mérkőzéseinkre, meg-
próbáljuk egy jó mérkőzéssel, illetve 

győzelemmel megszépíteni a napju-
kat a fociszeretőknek.
 2015/2016-os	szezon!
Színe:	 kék-fehér. Elnök:	 Miklián 
Mihály. Szakosztályvezető:	 Feke-
te István. Delegált	 elnökségi	 tag: 
Szabó László, Takács János. Edző: 
Váczi Zoltán. u19-es	edző: Mészá-
ros Zoltán.
Keret:
Kapusok:	 Wagner Péter Dániel 
(1990), Lovas László (1990), Se-
bestyén Attila (1990). Védők:	 Ba-
log Zsolt (1978), Gyuris Zoltán 
(1982), Szabó II. László (1990), 
Szabó Tamás (1989), Tímári Sán-
dor (1984), Balázsházi Péter (1993), 
Lukucz István (1978), Balogh Árpád 
(1989). Középpályások:	 Barcsay 
Attila (1975), Váczi Sándor (1986), 
Köteles Ferenc (1992), Varga Fe-
renc (1990), Komlósi János (1991), 
Bordács Bence (1992), Somogyi 
Károly (1991), Jakab Dávid (1990), 
Szigeti János (1995). Támadók:	La-
katos Márk (1993), Sztojka Zsolt 
(1993), Mészáros Zoltán (1992), 
Huszár Roland (1989), Szilágyi Ta-
más (1992).
További kerettagok: Lovas László, 
Sebestyén Attila, Bordács Bence, 
Somogyi Károly, Rácz György, Kö-
teles Ferenc

Mészáros Zoltán

Álló sor: Miklián Mihály (Elnök), Fekete István (Szakosztály vezető),
Wágner Péter, Szigeti János,Szilágyi Tamás, Barcsay Attila, Lukucz István, 

Balog Zsolt, Szabó László, Szabó László (Elnökségi tag), Váczi Zoltán (Edző),
Takács János (Elnökségi tag)

Guggoló sor: Tímári Sándor, Varga Ferenc, Váczi Sándor, Mészáros Zoltán, 
Lakatos Márk, Jakab Dávid, Balogh Árpád, Komlósi János, Balázsházi Péter, 

Huszár Roland, Szabó Attila

Jeanne-Marie Wenckheim Dickens, Puju János,
Metz József, Kis Gábor és Szedoglavits Alajos is támogatta a tábort


